sreda, 1. decembar 2010.

Svedok Slobodan Stojković

Otvorena sednica

Optuženi pristupio Sudu

Početak u 14.21 h. 

Predmet IT-05-88/2 Tužilac protiv Tolimira

Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvolite, sedite.

SUDIJA FLUEGGE: Dobar dan svima. Da li je spreman sledeći svedok gospodine Vanderpuye.

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala, gospodine predsedavajući. Dobar dan vama, dobar dan časnom Sudu i svima. Sledeći svedok je spreman, gospodine predsedavajući. Međutim, pre nego sto ga dovedemo u sudnicu, tražio sam da se podnese preliminarni zahtev, i to po dva osnova. Prvo, imajući u vidu umešanost ovog svedoka u video snimak sa Škorpionima, koji smo videli, tražim izuzeće za njega u skladu sa našim Pravilom 90 (E). Drugo, pošto sam se sastao sa njim po prvi put jutros, on mi je prvi put rekao da bi voleo zaštitne mere. Obim zaštitnih mera koje on traži je izobličenje lika, a ne traži pseudonim, i... ako možemo da pređemo na privatnu sednicu, molim vas, gospodine predsedavajući.

SUDIJA FLUEGGE: Molim privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Časni Sude, za zapisnik, vratili smo se na otvorenu sednicu. Hvala.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine, molim vas, ustanite na trenutak. Molim vas pročitajte naglas svečanu izjavu sa kartice koja vam je pokazana.

SVEDOK STOJKOVIĆ: Svečano izjavljujem da ću govoriti istinu, celu istinu i ništa osim istine.

SUDIJA FLUEGGE: Hvala vam. Molim vas, sedite. Pre nego što Tužilaštvo počne sa glavnim ispitivanjem želeo bih da vam dam neke smernice o vašem položaju i vašim pravima. Pravilo 90 (E) našeg Pravilnika o postupku i dokazima ima paragraf koji bih želeo da vam pročitam. Citiram: "Svedok se može usprotiviti davanju bilo koje izjave koja bi mogla da inkriminiše svedoka, međutim, Pretresno veće može da primora svedoka da odgovori na pitanje. Svedočenje dobijeno na ovaj način ne može se koristiti kao dokaz u kasnijem krivičnom postupku protiv svedoka za bilo koje krivično delo osim za davanje lažnog svedočenja.'' Gospodine, da li ste razumeli šta sam vam pročitao?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Da.

SUDIJA FLUEGGE: Puno vam hvala. Pretpostavljam da gospodin tužilac, gospodin Vanderpuye ima pitanja za vas. Gospodine Vanderpuye, izvolite.

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala, gospodine predsedavajući. Imam pitanja.

Svedok Slobodan Stojković

GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC VANDERPUYE:

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dobar dan, gospodine Stojkoviću.

TUŽILAC VANDERPUYE: Nismo dobili prevod odgovora svedoka. Mislim da je rekao ''dobar dan''.

prevodioci: Prevodioci ne čuju svedoka. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Zamoliću vas da pokušate da govorite glasnije i da napravite malu pauzu između pitanja i vašeg odgovora tako da prevodioci i čuju i imaju odgovarajuće vreme da prevedu ono što kažete i ono što ja kažem, tako da svima u sudnici bude sve jasno. Da li ste razumeli to?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Jesam.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Dakle, u julu mesecu 1995. godine da li ste bili pripadnik takozvane jedinice Škorpioni?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Koliko dugo ste bili pripadnik te jedinice pre tog vremena?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Od 1991. godine u... 1992. godine u petom mesecu. Od tada sam postao pripadnik jedinice Škorpioni. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Gde je ta jedinica bila stacionirana u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Bila je stacionirana u Trnovu.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A gde joj je bila komanda?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Komanda je bila u Đeletovcima.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li možete da nam kažete koliko je pripadnika imala ta jedinica?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Mislite sveukupno ili samo oni koji su bili na terenu. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Mislim na sve pripadnike. 

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Gajiću. 

ADVOKAT GAJIĆ: Gospodine predsedavajući, na strani 9, u 6. redu svedok je pomenuo ime mesta, međutim, ovaj, ime nije pravilno zabeleženo, pa bih molio gospodina tužioca da se samo ta stvar pojasni. U pitanju je samo zapisnik, ništa drugo. 

SUDIJA FLUEGGE: Mislim da je gospodin Gajić u pravu. Ja sam čuo drugi naziv.

TUŽILAC VANDERPUYE: Nisam siguran da li gospodin Gajić misli na Trnovo ili na Đeletovce. Možda je to.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A ako je to slučaj, možete li nam reći gde je bila komanda jedinice. 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne znam sad. Nisam razumeo najbolje pitanje; da li komanda tamo kad smo bili na terenu ili komanda di smo... di smo osnovani... di smo radili i di smo funkcionisali. Sad, morate mi pojasniti to pitanje.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Komanda gde ste bili osnovani, gde ste radili i odakle ste krenuli na teren.

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: To se mesto zove Đeletovci. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A gde je to?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: A to je sada u Republici Hrvatskoj.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A gde je bilo onda 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: A 1995. godine to je bila Republika Srpska Krajina.

SUDIJA FLUEGGE: Mogu li da prekinem na trenutak. Ne znam kako da objasnim na engleskom jeziku. Nije postalo bolje, već je još gore. Sasvim jasno čuo sam ime Đeletovci. Da li možete da ponovite ime ovog sela. Da li je to Djeletovci ili Đeletovci?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Đeletovci. Nije Djeletovci, već Đeletovci.

prevodioci: Primedba prevodioca.

SUDIJA FLUEGGE: Ponovo nije dobro zabeleženo. Možete li... i veoma se izvinjavam, možete li da ponovite vrlo polako.

SVEDOK STOJKOVIĆ: Nije DJ već Đ, Đ-e-l-e-t-o-v-c-i.

prevodioci: To slovo ne postoji u engleskom alfabetu, primedba prevodioca.

SUDIJA FLUEGGE: A sada bih da vas zamolio da ponovite naziv veoma polako.

SVEDOK STOJKOVIĆ: Đeletovci. Đ-e-l-e-t-o-v-c-i.

SUDIJA FLUEGGE: Hvala lepo. Gospodine Vanderpuye, nastavite, molim vas.

TUŽILAC VANDERPUYE: Gospodine predsedavajući, imamo ovde problem, jer mislim da poslednji odgovor svedoka nije zabeležen u transkriptu, uprkos svim našim naporima. Tako da mislim ako bi nam za zapisnik rekao kako se piše naziv mesta, to bi mogao biti najefikasniji način.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dakle, ako biste mogli samo da spelujete naziv u zapisnik. I koristite vaše pismo tako da bismo ga zabeležili ispravno.

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, rekao sam već – Đ, Đ-e-l-e-t-o-v-c-i. Prvo je Đ.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Hvala. Rekli ste da su Đeletovci 1995. godine bili u Republici Srpskoj Krajini. Da li je to tačno? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Recite nam, molim vas, otprilike ako znate, koliko su pripadnika imali Škorpioni te 1995. godine, uključujući i one koji su se nalazili na terenu i oni koji su bili u komandi u Đeletovcima?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Negde oko 230 do 250.  

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A da li je 1995. godine vaša jedinica dobila uniforme i druge identifikacione oznaka koje su ukazivale na to da ste bili pripadnici jedinice Škorpioni?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pripadnici Škorpiona smo postali 1994. godine. Taj naziv je... 1994. godine smo dobili i uniforme i obeležja i sve ostalo, Vojnu poštu. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Samo da bi bilo jasno u zapisniku, da li možete ukratko samo da opišete uniforme koje ste dobili, a zatim isto tako da nam opišete vojne oznake koje ste nosili i broj Vojne pošte, ako možete da nam kažete šta je to ili šta je to bilo, naravno, ako možete da se setite. 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, broj Vojne pošte ne mogu sad da se setim. Zaboravio sam a što se tiče uniformi, bile su jednodelne crne sa oznakama na ramenima sa Škorpionom i beretke, kape crne isto su bile i bile su i crvene, zavisi od kombinacije kako je ko hteo da nosi. U stvari, dužile su se i crvene i crne beretke. U komandnom kadru su nosili američke uniforme iz dva dela i bile su zelene.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste, takođe, zadužili lične karte ili bilo šta te vrste da biste se mogli da se identifikujete kao pripadnici jedinice?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A da li se sećate šta je pisalo na tim identifikacionim karticama? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, to su bile isprave klasične kao i Vojne knjižice u bivšoj Jugoslaviji.

SUDIJA FLUEGGE: Izvinjavam se što prekidam. Želeo bih da postavim jedno pitanje. Rekli ste, gospodine, da ste nosili crne kombinezone sa oznakama na ramenima: "Imali smo obeležja Škorpiona''. Rekli ste ''na ramenima''. Na oba ramena? Na obe nadlaktice? I ako jeste, da li su bile identične? 

SVEDOK STOJKOVIĆ: Da, bile su identične i na obadva rukava, da.

SUDIJA FLUEGGE: Hvala vam. Gospodine Vanderpuye, nastavite.

TUŽITELJKA FROLICH: Hvala, gospodine predsedavajući.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li možete da nam kažete kakve su bile vaše uobičajene dužnosti u jedinici 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Moje aktivnosti u Škorpionima su bile takve, da sam radio pozadinske poslove u koje spadaju kuhinja i restoran di je vojska ručala, doručkovala i večerala. I vodio sam, uz to, kuhinju i još deo nabavke, znači... za hranu. Taj deo sam obavljao kao referent nabave. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I pre ovog perioda, to jest, pre jula 1995. godine, da li ste zauzimali bilo koji drugi položaj u ovoj jedinici?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Jesam. Bio sam na drugoj dužnosti.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li možete da nam kažete koji je to bio položaj ili koji su to položaji?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Vodio sam izviđačku jedinicu.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A koliko dugo ste obavljaju tu dužnost u jedinici?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, tu dužnost sam obavljao skoro dve godine, godinu i po, ne mogu sada da se setim tačno. Ali tu, do dve godine.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U julu 1995. godine, ko je bio komandant jedinice Škorpioni?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Slobodan Medić, Boca... zvani Boca.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A da je bio komandant jedinice od kada ste se vi pridružili 1992. godine, mada mislim da ste to rekli?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A ko je iz jedinice bio drugi u komandi ili zamenik komandanta?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Zamenik komandanta je bio Vukov Aleksandar.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A da je, takođe, bio na toj dužnosti od kada ste se vi pridružili jedinici?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ne, nije bio u tom periodu. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A da li je on bio zamenik komandanta u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Sada bih želeo da vas pitam o nekim drugim pripadnicima ove jedinice. Da li vam je poznat Branislav Medić?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li je on bio pripadnik jedinice u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li poznajete Aleksandra Medića?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li je i on takođe bio pripadnik jedinice u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Pre nego što nastavim, recite mi, molim vas, na kojoj dužnosti u jedinici je bio Branislav Medić?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Bio je vozač i na održavanju vozila.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A Aleksandar Medić?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Aleksandar Medić je bio u obezbeđenju komandanta.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li znate ko je Slobodan Davidović?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A da li je i on, takođe, bio pripadnik jedinice u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A na kojoj dužnosti je on bio?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: U obezbeđenju komandanta.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li znate ko je Milorad Momić?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A da li je i on, takođe, bio pripadnik jedinice u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A na kojoj dužnosti je on bio?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Isto obezbeđenje komandanta.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li znate ko je Pera Petrašević?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A da li je i on, takođe, bio pripadnik jedinice u julu 1995. godine i pripadnik obezbeđenja komandanta?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Godine 1995, pored Trnova, kao što ste rekli, da li je jedinica bila poslata na neke druge lokacije u Bosni ili Bosni i Hercegovini? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: 1995. godine nije ni na jednu drugu, samo u Trnovo.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Što se tiče vašeg zadatka na području Trnovu, možete li da nam kažete kada ste dobili ovaj zadatak da odete tamo?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ja koliko se sećam, to je bilo možda jedno nedelju dana pre kretanja. Ali to je bilo negde u sedmom mesecu. Ne mogu tačno da se setim... 1995. godine. Sad ne mogu da znam te pojedinosti kad je bilo javljeno. Znam da sam ja zadnja dva dana išao u nabavku osnovnih namirnica koje smo mi... Mi smo koristili naše namirnice. Nismo uzimali tamo, ovaj, za hranu. Tako da smo se hranili sa našim... našu hranu smo koristili koju smo vukli sa hladnjačom. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste tu hranu nabavili unapred ili očekujući naređenje da odete u Trnovo?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, nisam znao tačno gde idemo ali sam dobio, pošto sam ja imao još iznad sebe jednog pretpostavljenog koji je tačno neke podatke znao koje ja nisam znao, ali sam dobio da moram, na primer, u roku od dva, tri dana da spremim za taj i taj vremenski period za broj vojnika koje je trebalo da ide i znao sam brojno stanje koje će da ide. I na to brojno stanje znam tačno koliko treba, ovaj, hrane da se uzme i da se ponese.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Koliko vojnika se pretpostavljalo da je trebalo da ide?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, koliko se ja sećam, ili 120 ili 130 vojnika. Sad ne mogu tačno da se setim broja vojnika. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Koja je bila svrha da se jedinica ili da se taj broj vojnika pošalje u područje Trnova?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ja to ne znam tačno sada. Morali bi komandanta pitati ali moje viđenje je bilo da se brani samo linija tamo na Trnovu. Ništa drugo. Koliko ja znam.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Kada kažete "držati liniju'' da li mislite da ste učestvovali u borbenim operacijama u tom području?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ako dođe do napada sa druge strane, normalno da će biti sukoba. Nismo bili napadačka jedinica. Bili smo odbrambena. Zato smo služili taj deo. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Pretpostavljam za učešće u držanju linije, da se očekivalo da vaša jedinica radi u saradnji sa oružanim snagama Republike Srpske?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I to bi značilo u saradnji sa Vojskom Republike Srpske, odnosno, VRS?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Takođe i sa MUP-om Republike Srpske, je li tako?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, dobro, ja sad taj deo ne znam. Ne bih mogao ni da odgovorim na to pitanje, jer stvarno ne znam 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li se sećate od koga ste čuli informacije koje se tiču zadatka da se ide u Trnovo? Pomenuli ste nadređenog; možete li nam reći ko je to?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, imao sam nadređenog Vučenić Branislava. On je bio, ovaj, meni šef, direktno meni. S tim, on i komandant Boca, Medić Slobodan. Ali od njega sam dobio direktne upute šta treba da se radi i šta treba da se pripremi. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Kad kažete ''od njega'' da li to znači od Vučenovića ili ''od njega" znači od Boce?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Od Vučenovića.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li se sećate nekih detalja vezanih za to putovanje jedinice u Trnovo?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne mogu da se setim baš svih detalja, pošto sam ja ta dva dana veoma mnogo radio i išao u nabavku, ovaj, prehrane, tako da sam ja jedan deo do... od Đeletovaca do... do... ovaj, do Bijeljine spavao. E, taj deo puta ne znam ni koliko smo prošli ni šta je bilo. Uglavnom, kod Bijeljine sam se probudio i vozio sam hladnjaču skroz do Pala. U stvari, do ovoga, kako se zove... ski centra. Sad ne mogu da kažem kako se zove... na Jahorini, do hotel Šatora. Setio sam se.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Pa, ja bih vas pitao nešto malo o tome kako je jedinica došla od Đeletovaca do Jahorine. Da li je bila prevezena u kamionima, autobusima ili nekim drugim vrstama vozila? Možete li nam reći nešto o tome?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, koliko se ja sećam, bilo je i kamiona i avtobusa. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A ste rekli da ste spavali do dolaska jedinice u Bijeljini, je li tako?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Dakle, vi ne znate kojim je konkretno putem ta jedinica išla od Đeletovaca do Bijeljine. Da li je to tačno? SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A Bijeljina je u Bosni, zar ne?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Rekli ste da ste vozili kamion od Bijeljine do Jahorine, je li tako?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A koliko je ljudi bilo u kamionu koji ste vi vozili?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Nas dvojica. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A ko je bio taj drugi?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Vučenić Branislav.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A šta ste vi vašim kamionom prevozili?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Hranu.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li se sećate kojim putem ste išli od Bijeljine do Jahorine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Mislim da smo išli preko Zvornika i Han Pijeska i na Pale, jer Pale su gore na Jahorini.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Pretpostavljam da vozeći taj kamion kroz to područje, Zvornik, Han Pijesak, Pale, da ste prošli kroz nekoliko kontrolnih punktova.

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ja ih nisam primetio.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dakle, nisu vas zaustavili bilo vojska ili MUP u Republici Srpskoj dok ste prevozili ovu hranu u kamionu, kao ni druge vojnike u vašoj jedinici na putu do Jahorine, je li tako?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Koliko ja znam, ne. Možda jeste ali ja sam bio na... na... pozadi kolone. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Shvatam. Dakle, vi niste dobili bilo kakve papire ili dokumenata koje biste pokazali u slučaju da je konvoju trebalo da bude pregledan od strane zvaničnika Republike Srpske, što znači vojske ili MUP-a.

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Mene nisu zaustavljali. Ne vidim zašto bi me zaustavljali ali dobro... nisu me zaustavljali. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste dobili plan ili rutu konvoja pre polaska bilo iz Đeletovaca ili iz Bijeljine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Samo sam bio u koloni i to je bilo dovoljno. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dakle, rekli ste da ste prošli kroz Zvornik, Han Pijesak, Pale, do Jahorine. Da li ste se u svim tim mestima zaustavljali pre nego što ste stigli na Jahorini, ili u bilo kom drugom mestu?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Koliko ja znam, nismo stajali nigde.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste zaustaviti na Jahorini i ostali tamo neko vreme?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I šta je bila svrha zaustavljanja na Jahorini?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa tamo smo... ja mislim da li dan ili dva smo bili na Jahorini. Sad nisam siguran tačno. Ali jedan dan smo sigurno bili tamo, prenoćili.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. A šta je bila svrha zaustavljanja na Jahorini? Jer pretpostavljam da ste bili na putu za Trnovo, zar ne?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Koja svrha? Ne znam zašto smo tamo stajali. Ja taj deo ne znam ali znam da smo tek onda, sutradan ošli za Trnovo.

TUŽILAC VANDERPUYE: Zamolio bih dokument sa spiska po Pravilu 65ter koji nosi broj  7003 u elektronskoj sudnici. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ovo što želim da vam pokažem je unos od 20. aprila 2007. godine iz presude Veća za ratne zločine u Beogradu. I imajte malo strpljenja sa mnom na trenutak, i daću vam broj stranice. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Ali mislim da će nam trebati 55. stranica na engleskom i 45. stranica na BHS-u. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ono što bi trebalo da imate pred sobom jeste nalaz Pretresnog veća u vezi sa odbranom optuženog u tom predmetu, Branislava Medića. I želeo bih da vas uputim na tekst... na engleskom to je otprilike na sredini ovog dugačkog paragrafa, i glasi, i možda ćete moći da se orijentišete kada ga pročitam. Dakle, glasi: "Uzeli su oružje iz Đeletovaca. Osim lake municije, sve ostalo što je potrebno su dobili u Trnovu od vojne komande bosanskih jedinica, a rakete marke Maljutka, bombe, granate, i druge stvari su doneli sa Jahorine. To bi trebalo da bude u paragrafu na vrhu stranice na  BHS-u, neposredno tamo gde mislim da možete videti broj 150. Da li to odgovora onome čega se sećate vezano za događaje tokom vašeg boravka na Jahorini?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ja ne znam za taj... da smo mi podizali takve stvari. Stvarno ne znam da smo mi... Mi smo imali municiju svoju i nosili smo municiju svoju, svoje minobacače smo nosili. Koliko ja znam, mi nismo podizali tamo kod njih ništa, sem hleba. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Da li se sećate ili da li znate da li su pripadnici vaše jedinice imali bilo kakvih kontakata sa pripadnicima Vojske Republike Srpske ili sa osobama iz MUP-a dok ste bili na Jahorini?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ja taj deo ne znam. Stvarno ne znam. Možda jesu imali ali ja ne znam.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste čuli nešto o tome?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne znam. Ja sam se bavio pozadinskim stvarima, tako da... da ne znam. Jesam čuo da je išao na sastanke komandant ali s kime... šta... ja stvarno ne znam. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Čuli ste ko je otišao na sastanak sa komandantom i sa kojim komandantom?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, moj komandant, Medić Slobodan, je išao na sastanke ali s kime se on sastajao i šta, to ne znam.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: On je prisustvovao sastancima dok ste bili na Jahorini, je li tako?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam. Taj deo ne znam. Možda i jeste išao ali ne sećam se sad.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Ali da li je to ono što ste čuli?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Koliko ja... Ne znam, nije se pričalo ništa oko tih stvari. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dobro. Možete li nam reći o tome pod kojim ste sve okolnostima krenuli, pod kojim okolnostima je krenula vaša jedinica iz Trnova... mislim, sa Jahorine u Trnovo?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Nisam baš najbolje razumeo pitanje. U kom smislu ''pod kojim okolnostima''?

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste otišli sa istim brojem pojedinaca koji su bili na Jahorini? Da li su i oni otišli u Trnovo?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Nisu svi otišli u Trnovo. Jedan deo je ostao u hotel Šator na Jahorini. Negde oko šest ljudi je ostalo, di je ostao jedan šleper. U tom šleperu smo imali još hrane, namirnica koje su ostale za... što se nije moglo poneti sve u hladnjači. To je bilo, znači, za dopunu. I tu je bila i municija i sve ostalo... ostalo što nam je bilo potrebno za jedinicu. Pa ako bude potrebe, tu je bilo i gorivo. Znači, sve kompletno je jedinica posedovala, ovaj, nosila sa sobom i potrebe dopunjavanja se vršila. Znači. Iz Trnova se dolazilo u hotel Šator i tu smo uzimali šta nam je trebalo i dopunjavali se tim.  

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Koliko ljudi je sa Jahorine otišlo u Trnovo?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne znam sad tačan broj napamet ali negde oko 120 ljudi je sigurno otišlo. Samo znam tačno da su šestorica ostala na Jahorini.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li znate zašto su ostali na Jahorini?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, samo znam da je ostao taj šleper i da su ljudi, ovaj, u smislu te hrane i naših za dopunu, znači, municije, mina i svega ostalog. Morao je neko da ostane s time tu. Znači, tu su ostali i autobusi i vozači autobusa i vozač šlepera i jedan od ljudi koji je morao da vodi taj deo da se čuva i da se obezbeđuju avtobusi i šleper.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Možete li nam reći kolika je udaljenost od Jahorine do Trnova?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, u ono vreme mi smo išli kroz šumu običnim putem. Sad, ne bih znao reći. Znam da smo išli negde... Oko tri sata smo putovali. Sad, koliko je to kilometara, to stvarno ne znam. I znam da smo krenuli noću i tako da stvarno ne znam koliko je to moglo biti kilometara.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Kada ste stigli u Trnovu, možete li nam reći, da li ste vi ili pripadnici vaše jedinice tamo imali bilo kakav kontakt sa zvaničnicima VRS ili MUP-a? Kada kažem „sa zvaničnicima MUP-a,“ mislim na zvaničnike MUP-a Republike Srpske.

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ja nisam imao ni sa kim nikakvih kontakata. Nisam imao potrebe. A onaj ko je imao, verovatno su imali. Ja ne znam. Bilo bi logično kako bi komandant znao gde treba da ode i da se stacioniramo i sve ostalo. Verovatno je on imao. To su moje pretpostavke. Kako bi drugačije. Ne može on znati kad tamo nikada nije bio. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li znate s kim se komandant sastao kako bi razgovarao o ovim konkretnim temama?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li su to bili oficira Bosanske armije ili... bih trebalo bi da kažem VRS-a ili iz MUP-a Republike Srpske?. 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam stvarno s kim se sastajao. Sastajao se sigurno ali ne znam s kime.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu.

TUŽILAC VANDERPUYE: Vidim da još uvek imamo dokument sa spiska po Pravilu 65ter koji nosi broj 7003 u elektronskoj sudnici. Mi smo na 35. stranici. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Pročitao sam vam deo tog dokumenta malopre, a posebno sam vam pročitao deo ovog dokumenta u kojem se pominje i u vezi sa oružjem, da je sve ostalo potrebno dobijena u Trnovu od vojne komande bosanskih jedinica. Da li imate informacije o tome kako je dobijeno oružje i municije ili od bosanskih jedinica, što znači od jedinica Vojske Republike Srpske ili MUP-a na području Trnova?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, koliko ja znam, mi nismo imali potrebe da podižemo neku municiju od njih, jer smo mi imali svoju koju smo poneli. E sad, da li je... Možda i jeste dizana ali ja nisam upoznat s time. Ali koliko znam, nismo dizali. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Želim da vas odvedem malo dalje dole na istoj stranici, to je otprilike dve rečenice nakon mesta gde sam stao, gde se kaže: "Kada smo stigli u Trnovo, komandant je otišao da se sastane sa bosanskim oficirima ..." Da li znate nešto o tome?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ja ne znam. Možda jeste otišao. Ja se ne sećam tog dela sad da je išao na razgovore. Verovatno jeste ali ja ne znam ni da je išao ni da nije.
SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Gajiću, izvolite.

ADVOKAT GAJIĆ: Gospodine predsedavajući, samo jedna mala sugestija. Ukoliko bi tužilac mogao samo da pojasni iz kog dela presude ovo čita. Znamo da je to na 44. strani. Međutim, ova presuda ima svoju jasnu strukturu; šta su iskazi optuženog... nekog od optuženih, šta su nalazi Suda i tako dalje. Pa samo ukoliko bi to mogao da pojasni za zapisnik. 

SUDIJA FLUEGGE: To bi bilo od pomoći za bolje razumevanje, gospodine Vanderpuye. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala vam, i ja cenim to, iako mislim da sam, u stvari, to uradio, ali ću to uraditi ponovo. To se odnosi na nalaze ili procene Odbrane u presudi optuženog Branislava Medića. Nosi oznaku 6.5 u ovom dokumentu. I to je ono kako je Pretresno veće u tom predmetu ocenilo dokaze koji su izneseni u odnosu na tu odbranu. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dakle, pitao sam vas da li ste upoznati sa ovim okolnostima, ne sa tekstom presude ili nalazima presude. 

SUDIJA FLUEGGE: A o kom redu sada govorite na BHS-u i na engleskom jeziku? Ja to ne mogu da pronađem u ovom trenutku. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Ne mogu da vam kažem tačno koji su redovi. Mogu vam reći da je u prvom paragrafu na BHS-u a to je oko tri četvrtine ili dve trećine u tom paragrafu. A na engleskom jeziku to je tačno u sredini paragrafa koji se nalazi na ekranu.

SUDIJA FLUEGGE: Hvala vam.

TUŽILAC VANDERPUYE: Da. Ako ste... možda će biti korisno da vam kažem... da neposredno pre tog teksta stoji broj 30. Dakle, ako možete da nađete broj 30 tamo, videćete tačno taj unos. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dakle, pitao vas, gospodine Stojkoviću, da li ste upoznati da je komandant otišao na sastanak sa bosanskim oficirima ...

SUDIJA FLUEGGE: Gospodin Gajić je na nogama. Molimo vas dozvolite mu da iznese svoj komentar.

ADVOKAT GAJIĆ: Gospodine predsedavajući, izvinite što prekidam. Znate da to radim veoma retko. Međutim, ja bih opet zamolio tužioca... možda je pogrešio... Ovaj, mislim da se tek od 48. strane na srpskom jeziku u presudi utvrđuje činjenično stanje a da je ovo što se predočava svedoku, u stvari, sažetak ili opis onoga što je on izjavio u toku suđenja. Hteo bih i ja ovo da proverim još jednom ali bih zamolio takođe i tužioca da to proveri. Jer jasno se vidi da se činjenično stanje utvrđuje tek u delu 7. presude. A to počinje od strane 48.  

SVEDOK STOJKOVIĆ: Ovo nije moja izjava ovde.

ADVOKAT GAJIĆ: Naravno. Govorimo o onima koji su bili optuženi u predmetu koji se vodio pred beogradskim Sudom. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Cenim komentar svog prijatelja gospodina Gajića, mada ne mislim da ima bilo kakve relevantnosti u pogledu pitanja koje sam postavio svedoku, jer ja ne tražim od svedoka da kaže da li je istinit ili tačan bilo koji nalaz ili izjava bilo kog drugog, ja sam ga pitao konkretno da li je upoznat sa okolnostima koje su navedene u ovom dokumentu, a to je prilično jednostavno pitanje: ili zna ili ne zna. A mislim da to da li da li su u pitanju reči svedoka, nalazi iz presude ili izjava neke treće osobe nema nikakvog značaja za to da li je svedok upoznat sa okolnostima o kojima govorimo. Tako da ću postaviti ponovo pitanje. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste upoznati sa okolnostima koje se spominju u ovom dokumentu o sastanku između komandanta, koji pretpostavljam da je Boca, sa bosanskim oficirima kada je vaša jedinica stigla u Trnovo u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ja ne znam. Možda jeste ali ja ne znam. Do te informacije nisam mogao da dođem.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dozvolite mi da vam pokažem 85. stranicu na engleskom jeziku, a trebalo bi da bude 65. stranica na BHS-u. Mislim da će ovde biti malo lakše pronaći.

TUŽILAC VANDERPUYE: Verujem da se ovo područje odnosi na nalaze Suda, ali siguran sam da će me moj kolega, gospodin Gajić, ispraviti ako je to netačno. Ipak, u delu ovog dokumenta pisanom kurzivom na 65. stranici piše: "Nakon što su došli u Republiku Srpsku na području Trnova jedinica Škorpioni je bila na borbenoj linije u zoni odgovornosti Sarajevsko-romanijskog korpusa Vojske Republike Srpske''. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Prvo, gospodine Stojkoviću, da li znate i da li ovo odgovara vašem sećanju na događaje u vezi sa jedinicom... vašom jedinicom Škorpioni koja je bila raspoređena na tom području?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Jeste. Na tom područje je bila raspoređena, samo... evo, sada čujem kako se i zvao taj deo. Nisam znao ni kako se zove. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. I vidite, u sledećem redu stoji: ''Na čelu Sarajevsko-romanijskog korpusa u to vreme bio je general Milošević''. Da li ste to znali u to vreme ili ste to doznali kasnije? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, nisam znao ni onda, a ne znam ni sad. Meni je nebitno bilo ko je tamo bio komandant. Ja sam znao ko je meni komandant. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. U sledećem paragrafu stoji: ''Od trenutka dolaska na teren u Trnovo, jedinica Škorpioni, kao što je utvrdio Sud na osnovu iskaza svedoka Milanovića, delovala je po naređenjima komandanta Vojske Republike Srpske a to je u tom konkretnom slučaju bio general Milošević, iz čega se može zaključiti da na tom području nije imala nikakve veze sa svojim vlastitim korpusom i bila je isključivo pod komandom bilo korpusa, bilo brigade u toj zoni odgovornosti''. Prema vašem sećanju i iskustvu, da li je bio slučaj da je jedinica Škorpioni bila pod komandom korpusa ili brigade na tom području ili zoni odgovornosti u kojoj ste se i sami nalazili u području Trnova u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ja taj podatak ne znam.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A da li bi bilo normalno da borbena jedinica, kao što je vaša, koja je iz Krajine, Republike Srpske Krajine, doputovala u Bosnu da bi tamo učestvovala u operacijama bila pod komandu vojnih ili jedinica MUP-a na tom području?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa verovatno bi trebalo. Trebalo bi da tako funkcioniše a da li jeste ili nije, ja ne znam. To bi komandant morao o tome da da iskaz... po tom pitanju, jer ja nisam imao doticaja s time.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Dozvolite mi da pređemo na sledeću stranicu, molim vas. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Izvinjavam se, samo trenutak. Trebalo bi da bude na 86. stranici  na engleskom jeziku, i mislim da ćemo ostati na 65. stranici  na BHS-u. A ukoliko nije, moraćemo ponovo da prođemo kroz tu stranicu. Ovo se odnosi na... 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dakle, ovaj segment koji ću da vam pročitam odnosi se na svedočenje svedoka Tomislava Kovača... 

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Vanderpuye. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Izvolite, gospodine predsedavajući.

SUDIJA FLUEGGE: Pre nego što pređemo na ovaj deo, mogu li ja da postavim pitanje svedoku. Vaš komandant Slobodan Medić, zvani Boca, od koga je on primao naređenja za vreme ove operacije?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, ne znam od koga je dobivao. Od nekog verovatno jeste. Ali pošto sam ja bio u pozadinskom delu, nisam mogao da dolazim do tih informacija di je on išao, s kim se sastajao i kake je... kake je naredbe dobivao. To ne znam.

SUDIJA FLUEGGE: Hvala vam. Gospodine Vanderpuye... sledeće pitanje ima sudija Mindua. 

SUDIJA MINDUA: Da, svedoče. Nadovezujući se na pitanje predsedavajućeg sudije koje vam je upravo postavljeno, vi ste rekli da niste znali ko je izdavao naređenja vašem komandantu, i ja govorim o Slobodanu Mediću, zvanom Boca, dakle, to je prva stvar. Dobro. Ali je li se događalo da vi u jedinici razgovarate sa svojim komandantom, sa Slobodanom Medićem? 

SVEDOK STOJKOVIĆ: Kako mislite da li razgovaramo? Uvek smo razgovarali, pošto smo od malena... 

SUDIJA MINDUA: Nisam primio francuski prevod. Da li možemo da zamolimo svedoka da ponovi odgovor.

SUDIJA FLUEGGE: Molim vas ponovite vaš poslednji odgovor. Imali smo problema sa prevodom. 

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, ja i komandant smo od malena, pošto sam ja 1965. a on 1966. godište a živili smo u istom mestu, znamo se od malih nogu. Znači, sedeli smo, razgovarali smo, pili kafu zajedno i kartali se. Sve normalne stvari kad sam ja bio imao slobodno vreme i kad je on bio tu. Ali nikad nisam znao gde ide, nikad ga nisam ni pitao, niti je bilo moje da ga pitam gde ide i s kim šta razgovara. Nit me je interesovalo, u krajnjoj liniji, jer smo direktno naređenja dobijali od njega.

SUDIJA MINDUA: U redu. I s obzirom da ste igrali karte sa njim i da ste katkada razgovarali sa njim, pitam se da li bi se vaš komandant doticao teškoća s kojima je suočen u svojoj misiji, ili o pozitivnim stranama toga ili o instrukcijama svojih pretpostavljenih? Zar on nije razgovarao sa svim svojim podređenima? Zar on nije razgovara sa svojim kolegama?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, verovatno jeste razgovarao ali ja nisam bio u tom sklopu nadređenih. Ja sam u tom momentu bio, ovaj, pozadinac. Bio sam samo u tom momentu kada sam sa komandantom za zabavu a ne za... šta se dešava i što se toga tiče, ja stvarno ne znam. Jedino znam da sam jedanput samo po kazni išao na borbenu liniju, zato što sam se sunčao tamo kad smo bili u Trnovu i ništa drugo.

SUDIJA MINDUA: U redu. Hvala vam na odgovoru.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Vanderpuye, da li se slažete da je ovo dobar trenutak za prvu pauzu.

TUŽILAC VANDERPUYE: Da, gospodine predsedavajući, slažem se.

SUDIJA FLUEGGE: Mi sada moramo da napravio prvu pauzu. Sudski poslužitelj će vam pomoći za vreme pauze, a mi ćemo nastaviti u 16.20 časova. 

(pauza)

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Vanderpuye, možete nastaviti. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala, gospodine predsedavajući. U redu. Mislim da sam bio na 86. stranici presude.

SUDIJA FLUEGGE: Na engleskom?

TUŽILAC VANDERPUYE: Na engleskom. Tako je. Hvala vam, gospodine predsedavajući. I ja sam govorio svedoku o iskazu koji je pripisan Tomislavu Kovaču. Ako možemo da pređemo na sledeću stranicu na engleskom, molim vas... Izvinjavam se, bili smo na pravoj stranici od početka. Da. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Na dnu prvog paragrafa, kaže se: "Bio je obavešten kada je ova jedinica stigla u njihov logor na Jahorini i da je izdatato naređenje da mogu tamo da provedu noć nakon čega je trebala da krenu u Trnovo, gde je trebalo da se javi komandantu taktičke grupe, Ljubiši Borovčaninu''.  

TUŽILAC VANDERPUYE: To bi trebalo da bude na 66. stranici na BHS-u. Ljubiša Borovčanin, naravno, bio je komandant Specijalne brigade policije Republike Srpske, Ministarstva unutrašnjih poslova, MUP-a. Tomislav Kovač je bio na čelu tog Ministarstva u to vreme. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste znali za dužnost vaše jedinice ili obavezu vaše jedinice, da se javi Ljubiši Borovčaninu na području Trnova u julu 1995. godine, gospodine Stojkoviću?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ne. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li znate da li se vaša jedinica ili komanda vaše jedinice, u stvari, javila gospodinu Borovčaninu negde u to vreme? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ja taj detalj ne znam a možda jeste, ali ja ne znam. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ako čitamo nešto niže na ovoj stranici, videćemo još jedan iskaz koji se pripisuje gospodinu Kovaču. Desno na vrhu drugog paragrafa na engleskom, a ja mislim da je to ista stranica na BHS-u kaže se: "Iz iskaza svedoka Tomislava Kovača, takođe je utvrđeno da je čitavo ratište Trnova, odnosno, vojska koja se borila na toj teritoriji, organizovana po principu opštinskih brigada. Polazeći od takve organizacije, taktička naređenja jedinici Škorpioni izdavao je komandant brigade u toj zoni odgovornosti, a to je bio potpukovnik Šehovac''. Da li se sećate ili raspolažete nekim informacijama u vezi sa taktičkim naređenjima koje je dobijala vaša jedinica u vezi sa dužnostima koje je trebala da izvrši na ratištu Trnovu u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ništa od navedeno ne znam. Ne poznajem ni te ljude što ste naveli. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dakle, vi nemate informacije da... 

SUDIJA FLUEGGE: Čujemo neobičan zvuk u slušalicama. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Da.

SUDIJA FLUEGGE: Da li je moguće da pokušate da koristite drugi mikrofon. Možda postoji mikrofonija sa mikrofonom svedoka. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Nisam siguran, gospodine predsedavajući. Čuo sam... mikrofoniju, toje zvuk koji čujete čak i kada je moj mikrofon bio isključen, tako da nisam siguran. Pokušaću s drugim mikrofonom. Možda je sada bolje. Ne, ja još uvek čujem. 

SUDIJA FLUEGGE: Kažu mi da to ima neke veze sa slušalicama i mikrofonima koje koristi svedok. Možda će biti bolje. Molim vas, nastavite, gospodine Vanderpuye.  

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala vam, gospodine predsedavajući.

SUDIJA FLUEGGE: Sada imate upaljena dva mikrofona. Hvala. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Potpukovnik Šehovac, o kom se ovde govori a možda možete da vidite u dokumentu pred vama, to se odnosi na Gorana Šehovca, koji je bio je komandant lake pešadijske brigade, odnosno, Druge sarajevske lake pešadijske brigade u tom području. Dakle, to je vaša informacije, gospodine Stojkoviću... to jest, da li je vaše svedočenje da ne raspolažete nikakvim informacijama o tome kako i na koji način su taktička naređenja izdavana vašoj jedinici tokom vremenskog perioda dok je bila u području Trnova?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Nisam... Ne znam... Ni ne poznajem ove ljude a ne znam ni koje su bile taktičke, ovaj, komande prema mom komandantu. Nisam bio obavešten o tim stvarima. On verovatno jeste imao, ovaj, komande ali nisu dolazile do mene

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Želeo bih da vas vratim na vreme kada ste bili u Trnovu. Tokom tog vremenskog perioda dok ste bili tamo, kakve su bile vaše uobičajene dužnosti? Da li su se i dalje odnosile na se hranu i na druga logistička pitanja?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, moje je tamo bilo samo za hranu. Ništa drugo nisam obavljao, nit sam imao, ovaj, drugih obaveza. Jedino što sam imao problem što sam se bio jedan dan sunčao i onda sam jedan dan morao ići na liniju po kazni. I taj dan sam odradio na liniji zbog kazne i vratio sam se nazad. I jedino što sam imao da snimim jedan deo koji sam snimio. To sam po komandi morao da snimim i to je... to je jedino što sam ja radio. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Vi kažete... dobro, piše u transkriptu da ste "slikali''. Dakle, mislili ste da kažete da ste video kamerom snimali određene događaje?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Video kamerom, da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Tokom perioda koje ste proveli u Trnovu, možete li nam reći gde je na terenu je bila postavljena komanda vaše jedinice?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Kako mislite gde je? Van Trnova je bila komanda i tu smo boravili svi u nekim vikendicama. Znači, neki kilometar i po od... od... prema Foči, tu smo se nalazili u vikendicama na nekom brdašcu. E, tu smo bili stacionirani. Tu su bile vikendice, koje su bile neke razrušene. Neke su bile u dobrom stanju i mi smo zaposeli te koje su bile u dobrom stanju i tu smo se nastanili tog momenta da bi... Tu smo živeli, u principu.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Kad kažete "mi", mislite li na celu jedinicu ili samo na neke jedinice?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Na čitavu jedinicu koja je bila tamo. A nismo svi bili u istom momentu, ovaj, u tim vikendicama, već pola je bilo na liniji. Znači, uvek je jedna polovina na liniji a pola je na odmoru.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Spomenuli da ste da ste u nekom određenom trenutku bili pozvani da uzmete video kameru i da snimate događaje, ili neke događaji, koji su se desili dok ste bili u Trnovu. Možete li nam reći kako je došlo do toga?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, došlo je tako što, ovaj, pre mene je nosio kameru Kosanović Duško koji je išao sa jedinicom. Samo je snimao. Ništa drugo nije radio. Pošto je on došao u neki problem psihološke baze, bio je vraćen u Đeletovce. Nije mogao da izdrži verovatno ono tamo šta se sve dešavalo i onda je ostavljena kamera a on je bio vraćen u Đeletovce. I kad je on otišao, komandant je dao meni kameru, pa kad dođe momenat ili slobodno vreme da idem da snimam, ja sam išao da snimam. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dakle, kada je vama komandant rekao da snimate u slobodno vreme? Da li je to bilo ubrzo nakon vašeg dolaska, nekoliko dana posle?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne znam sad tačno. Ne mogu da se setim tačno kada... sada detalja, kako se to šta dešavalo. Uglavnom... uglavnom kad je Kosanović otišao, ja sam preuzeo kameru i u slobodno vreme kad sam imao, mogao sam da idem da snimam. Morao sam da se javim di da idem, šta... U principu, glavni snimak je išao kako je išao. A na takav način nije išao kad se snimao, ovaj, taj deo. 

prevodioci: Molimo svedoka da ponovi poslednji deo svog odgovora. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Molim vas da ponovite poslednji deo vašeg odgovora. Mislim da prevodioci nisu uspeli da uhvate šta ste rekli.

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, hteo sam da kažem da u slobodno vreme sam mogao da snimam ali sam se morao prijaviti komandantu da idem... šta ću da snimam i di ću da budem. Nisam mogao da odem samovoljno sada nešto da snimim. Mislim, kad sam nebitno snimao. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Kakvu vrstu snimaka ste napravili dok je kamera bila kod vas?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, napravio sam snimke di sam išao na liniju, di sam snimao, ovaj, naše borce na liniji i di su bile neprijateljske snage, di su bili stacionirani. Ne mogu sad da se setim šta sam sve snimao. Veliki je to vremenski period da bih se ja sećao. Morao bih da pogledam snimak kompletan a nemam ga, al bih znao onda. Podsetio bih se, pa bih znao onda tačno šta sam sve snimao. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Kada ste dobili zadatak ako je to uopšte bio zadatak da snimate tom kamerom, da li ste dobili nekakva konkretna uputstva u vezi s tim šta snimati, kada snimati ili kako snimati?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, nisam dobio nikave upute tog momenta kada sam zaprimio kameru.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li znate čoveka koji se zove Đuro Opačić?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li možete da nam kažete nešto o njemu?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: U kom smislu? Da je bio vozač, to znam. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li vam je on pokazao kako se rukuje kamerom?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Au, nisam ja dobro shvatio. Đuro Opačić, Čoke. Verovatno ste na njega mislili.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dobro. Da li vas je Čoke naučio kako da koristite kameru, odnosno pokazao vam kako se koristi kamera?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Pretpostavljam da je to bilo pre nego što ste je poneli sa sobom i snimali na području Trnova gde ste bili na terenu.

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, nije bilo pre. Ja do tada nisam ni bio u kontaktu sa tom kamerom. Tu kameru je dužio Kosanović Duško i on je snimao i kad smo išli... On je snimao a ne ja.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Shvatam. A kad ste dobili kameru da li vam je Čoke pokazao kako da je koristite?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li se sećate nečega konkretnog  u vezi s tom kamerom? Koje je marke bila? Koji tip, odnosno, kakav film se koristio ili na šta se snimalo?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, snimalo se na one klasične, ovaj, kasete, audio-video kasete. Mislim da je bila M-6 ili M-7 Panasonic. Sad, mislim, nisam siguran, M-6 ili M-7. Jedna od te dve jeste bila. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li je među stvarima koje ste snimili tokom vremenskog perioda u kom ste imali kameru bilo i pogubljenje šestorice Bošnjaka u i oko područja Trnova u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I da li je od vas neko tražio ili da li vam je neko konkretno naredio da snimate to pogubljenje?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Jeste, naredio. Komandant je ...

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ko je naredio da to snimate?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Komandant je lično naredio, Medić Slobodan. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste vi i snimili to pogubljenje, gospodine Stojkoviću?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Možete li nam reći šta ste znali o tim muškarcima koji su bili pogubljeni i koje ste snimali. 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ja o njima nisam znao ništa. Jednostavno tog jutra samo su došli i probudili me. Dobio sam naređenje da treba da idem da snimam. U putu do tamo dok smo išli do tog terena gde će biti pogubljeni, saznao sam da su iz Srebrenice. Da li jesu ili nisu, ja ne znam ali tako se pričalo. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste vi, gospodine Stojkoviću, učestvovali u ispitivanju tih muškaraca o tome odakle su oni?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, nisam sudelovao ali sam bio inicirao, pošto nisam znao odakle su, pa sam hteo da ovi koji su od Momića ili Pere Petraševića, ne mogu sad da se setim... znam da sam hteo da ih pitam odakle su, da ja snimim da... da se zna odakle su. U principu, koje su godište i to. Ali to se nije sprovelo i nije se uspelo snimiti. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Zabeleženo je u transkriptu da ste rekli ili  spomenuli ime Pero Petrović. Da li ste mislili Peru Petraševića?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Petraševića. Sad sam rekao isto, Pera Petrašević.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Sada bih vam još jednom pokazao dokument sa spiska po Pravilu 65ter koji nosi broj 7003.

TUŽILAC VANDERPUYE: Potrebna nam je 29. stranica na engleskom jeziku i 28. stranica na BHS-u. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Kao što je to bio slučaj i ranije, ovo se odnosi na presudu u kojoj se prepričava odbrana Pere Petraševića. Možete da vidite svoje ime, i mislim da bi trebalo da bude drugom paragrafu na BHS-u.  

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Vidim.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Na kraju paragrafa na engleskom, odnosno, blizu kraja se kaže: "U međuvremenu, Slobodan Stojković nastavio je da insistira na tome da bi trebalo da se razgovara sa zarobljenicima kako bi ih se saznalo ko su oni bili i odakle su, i iz tog razloga je i on čučnuo i porazgovarao s njima, i da je tada prvi put optuženi Pera Petrašević saznao da su iz Srebrenice, da je najstariji rođen 1959. godine, a najmlađi 1979. godine ". Da li to skladu sa vašim sećanjem, gospodine Stojkoviću, u vezi sa vašim ponašanjem u odnosu na ovih šest muškaraca bošnjačke nacionalnosti?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ovo, koliko ja vidim sada taj iskaz od Pere Petraševića na suđenju ali ja nisam imao prilike da čučnem pored njih, jer da sam čučnuo, ne bih insistirao da... da se snimi taj deo odakle su, ko su, šta su i zbog čega su tu. Znači, nisam došao do prilike da ja dođem do njih i da ih ja ispitujem.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A kada ste saznali da su ti ljudi bili iz Srebrenice, i pod kojim okolnostima?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, čuo sam u okolnostima kad smo krenuli iz vikendica ka mestu di će biti pogubljenje. Pošto nisam znao odakle su, pitao sam se odakle su ovi ljudi, šta se dešava. I pitao sam, ovaj, Medić Branislava, pošto je on bio vozač, ja sam sedeo do njega: ''Odakle su ovi ljudi?'' On je rekao da su iz Srebrenice. Pošto ja nisam verovao da je moguće da su ti ljudi iz Srebrenice, pošto... znajući u tom momentu di je Srebrenica a di smo mi, to je razlika nekih maltene nekih 200 kilometara, kako su se oni mogli naći kod nas i jedino mi je to prošlo kroz glavu. Pa kad smo došli tamo, na lice mesta, onda mi je kliknulo – daj da pitamo ljude odakle su, šta su, ko su. Ali nije se uspelo da se pita ko je, šta je i odakle su. Mislio sam da se prave važni da kažu kao da su iz Srebrenice. Nisam im verovao.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I šta ste kasnije saznali, gospodine Stojkoviću?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ne znam na šta konkretno mislite. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste kasnije saznali da su ovi ljudi bili, u stvari, iz Srebrenice, bilo od drugih pripadnika vaše jedinice ili iz drugih izvora?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, nisam utvrdio odakle su. Skoro dok nisu... dok nismo... dok suđenje se nije vodilo u Specijalnom sudu u Beogradu, jer ta tema je vrlo kratko trajala, što se tiče, ovaj, tog pogubljenja. Tako da niko nije dalje ispitivao ni ko je, ni šta je, ni odakle su. Niti je koga interesovalo odakle. Nadolazili su drugi problemi, tako da je to jednostavno ostalo tako kako jeste. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste čuli da su ovi ljudi dovedeni autobusom u područje Trnovo?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Taj podatak ne znam.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ne, niste čuli za to, ili ne znate za to?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Nisam ni čuo a i ne znam. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Molim vas, da li mogu da dobijem dokazni predmet Tužilaštva broj P1397, iz elektronske sudnice. Mislim da ćemo moraćemo da odemo do oko 18. stranice na engleskom, i trebalo bi da bude 27. stranica na BHS-u.  

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ono što vam pokazujem, gospodine, jeste izjava koju ste dali Okružnom sudu u Beogradu, istražnom sudiji Milanu Dilpariću, 15. juna, 2005. godine. Da li se sećate da ste dali izjavu istražnom sudiji?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, sećam se da jesam ali sad tačno šta. Ali u principu, kao i vi što ste danas pitali. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. A konkretno na šta vas navodim, i možda će vam to osvežiti pamćenje, na sredini stranice na engleskom jeziku možete videti da vas sudija pita: "Da li ste kasnije čuli bilo šta o tome, o tome kako su ti ljudi došli do vaše jedinice? " znači ljudi koji su pogubljeni. A vaš odgovor je glasio: "Samo sam čuo da su dovezeni kamionom. Pa, sad, kako, šta, gde od ...." I sudija vas pita: "Da li ste čuli koji ih je vozio?" A vi ste odgovorili: "Ja ne mogu da kažem, pošto ne znam." Da li to odgovara onome što ste rekli o tome kako su ovi ljudi stigli iz Srebrenice u Trnovo? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, odgovara. Mislim da sam sad identično maltene rekao, da ne znam kako su dospeli do nas. Ako sam dobro razumeo pitanje.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Od koga ste dobili informaciju da su oni tamo dovedeni kamionom?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne znam. Ne mogu sad da se setim uopšte od koga sam dobio. Verovatno se pričalo tako da su dovezeni. Al kako, šta, stvarno ne znam.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Želim da vam pokažem 23. stranicu ove iste izjave. I to bi trebalo da bude 35. stranica, nadam se, na BHS-u. I vi ćete tamo da vidite da vam istražni sudija postavlja sledeće pitanje: ''Mi ćemo izvesti zaključke. Pošto ste bili prisutni, recite mi, da li ste vi bili daleko od mesta gde su ta šestorica ispitivana dole na putu. Da li su oni rekli odakle su, ko su oni, bilo šta o tome. " A vaš odgovor je bio: "Dobio sam informaciju da su iz Srebrenice, ali da li je informacija istinita ili ne, ja ne mogu ...." Pretpostavljam da ste hteli da kažete da ne možete da kažete. Sada  bih želeo da vas pitam konkretno da li vama možda i ovo osvežava pamćenje u vezi s tim odakle ste dobili informaciju o njima su iz Srebrenice?

SUDIJA FLUEGGE: Izvolite, gospodine Tolimiru.

OPTUŽENI TOLIMIR: Hvala, gospodine predsedavajući. Ja bih molio da nam se kaže tačno strana i red koji se čita a isto da se kaže i svedoku. Jer ja ne mogu da pratim, ne može ni moj pravni savetnik. Možda će onda biti lakše svedoku da odgovori na to pitanje kad bude vidio šta je rekao. Hvala. 

SUDIJA FLUEGGE: Puno vam hvala. Gospodin Vanderpuye, da li je ovo odgovarajuća stranica na BHS-u? 

TUŽILAC VANDERPUYE: Proveriću. Trebalo bi da bude 35. stranica na BHS-u.  I kao što vidite, teško mi je da je pročitam, to je na ćirilici. 

SUDIJA FLUEGGE: Da. Ali u ovom trenutku mi smo na 34. stranici. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Pa, onda bi trebalo da bude 35. stranica na BHS-u. Dakle u dokumentu je 35. stranica a u elektronskoj sudnici to je 36. Dakle. 36. stranica koliko razumem, ali trebalo bi da vidite, na dnu ekrana, to je 35. stranica.

SUDIJA FLUEGGE: Imamo da je sada na ekranu, i nadam se da je to prava stranica. 

TUŽILAC VANDERPUYE: U redu. Pokušaćemo ponovo. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li možete da vidite deo teksta, gospodine Stojkoviću, gde istražni sudija kaže: "Mi ćemo doneti zaključke"? Da li možete to da nađete na ovoj stranici? Možda bi i general Tolimir mogao da nam pomogne ovde.

OPTUŽENI TOLIMIR: Hvala, gospodine Vanderpuye. To nema na ovoj stranici na srpskom jeziku koja se vidi na ekranu. To što vi govorite. Hvala. I to ne mogu ni ja da vidim, ni moj pravni pomoćnik, niti može viditi svedok. Hvala.

TUŽILAC VANDERPUYE: Onda hajde da pokušamo da pogledamo prethodnu stranicu, 34. stranicu. To je onda stranica koja nedostaje. 

SUDIJA FLUEGGE: To bi sada trebalo da bude prava strana, ako se ne varam. Ne, to smo već videli. 

prevodioci: Napomena prevodilaca: To je u poslednjem paragrafu na 34. stranici  na BHS-u. 

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Tolimire, izgleda da su poslednji odgovor i pitanje pri dnu BHS stranice isti kao i kada je svedok rekao: "Ne sećam se na koji način je on došao, i koliko se sećam i koliko "... i tako dalje. Da li je to relevantno deo?

OPTUŽENI TOLIMIR: Hvala, gospodine predsedavajući. Poslednji pasus na 34. strani govori o tome šta će zaključiti sudija i pita svedoka koliko je bio udaljen. A ostali tekst je verovatno na 35. strani. Hvala. Pa, molim svedoka neka pogleda poslednji pasus 34. strane i da mu se onda okrene 35. strana. Hvala. 

prevodioci: Napomena prevodioca: paragraf pre poslednjeg čini se da onaj koji koji počinje sa: "Ja ne mogu da se setim ...''

SUDIJA FLUEGGE: Hvala. Mislim da smo ovo sada razjasnili. 

TUŽILAC VANDERPUYE: A sada imamo sigurno pogrešnu stranicu. Potrebna nam je sledeća stranica i treba da se prati paragraf gde svedok kaže ''Ne sećam se ..." Šta god da je na sledećoj stranici.  

SUDIJA FLUEGGE: Izvinjavam se, ali paragraf je sada na ekranu, i sada imamo sledeći deo koji bi trebalo da bude: ''Ja sam dobio informaciju''.

TUŽILAC VANDERPUYE: Trebalo bi da bude. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ovde vidite gde je istražni sudija kaže: "Mi ćemo doneti zaključke''? 

SUDIJA FLUEGGE: Ne, to je na prethodnoj strani na BHS-u. To je poslednji paragraf na prethodnoj stranici, to je sigurno. 

TUŽILAC VANDERPUYE: U redu. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li vidite to, gospodine Stojkoviću?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da, da. Vidim.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I možete da vidite pitanje gde vas pita sudija a ono glasi: "Recite mi, pošto ste bili prisutni ...'' – možda i general Tolimir može takođe da mi kaže da li je prevod tačan –  ''da li još uvek govorite da ste bili daleko od mesta dok su ispitivali ovu šestoricu na putu dole? Da li su ti ljudi rekli odakle su, šta su, bilo šta o tome?'' Da li vidite to na stranici pred vama, gospodine Stojkoviću?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Vidim, da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A možemo li za zapisnik da kažemo, da li je to pretposlednji ili poslednji paragraf na ovoj stranici.

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Poslednji.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Idemo na sledeću stranicu, molim vas, kako bismo mogli da pogledamo vaš odgovor. Da li vidite vaš odgovor na vrhu sledeće stranice, gospodine Stojkoviću?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I da li je vaš odgovor: "Dobio sam informaciju da su bili iz Srebrenice, sad, da li je informacija istinita ili ne, ja ne mogu ...." i u tom trenutku se prekida...

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li se sećate da ste dali ovakav odgovor na to pitanje istražnog sudije Dilparića 15. juna 2002. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I da li se ovaj vaš odgovor odnosi na šest bosanskih muškaraca koje ste snimali dok su ih streljali na području Trnova u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I sada želim da vas pitam sledeće, informacije za koje kažete da ste dobili o tim ljudima, koje su to bile informacije i odakle su stigle te informacije?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, to su informacija koje su stigle, hajde da kažemo, informacije u toku putovanja do... do, ovaj, pogubljenja sam čuo od Branislava Medića odakle su. Al sam već rekao da nisam verovao da su iz Srebrenice, pošto je on rekao da su iz Srebrenice. Da li jesu ili nisu, ja nisam tada znao. Zato sam insistirao kad smo došli tamo, ovaj, kad smo izašli iz kamiona dok se čekala baterija, da se pita odakle su ljudi, ko su, šta su, zbog čega su tu, kako su dospeli. I to nije sprovedeno i tako je ostalo da se ne zna ni dan danas... U stvari, kao danas kažu da su iz Srebrenice. Sad da li jesu ili nisu, ja ne znam opet.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ih je iko pitao odakle su?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ja ne znam. Trebali su da ih pitaju, pa se onda odustalo. Zašto se odustalo, ja se sad ne sećam. Znam da se nije uspelo pitati odakle su.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A informacije koje su u vezi sa njihovim prevozom do tog mesta kamionom, i ja kažem "kamionom" zato što ste to spomenuli u svojoj izjavi, gde ste dobili te informacije i kada ste ih dobili?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, sad sam vam maloprije rekao, dok smo išli tamo stopedestkom ili stodesetkom tamo, nisam sad siguran koja je bila, stopedesetka ili stodesetka (TAM-150 ili TAM-110, vojni kamioni). U principu, kad smo krenuli ka pogubljenju, kad smo u putu, znači bilo je nekih tri, četiri kilometra do... do tamo dok ne dođemo, onda sam čuo u kamionu od Medić Branislava, jer sam pitao odakle su ovi ljudi i kako su dospeli vamo. On je samo rekao: ''Iz Srebrenice''. I pitao sam: ''Šta ćete s njima?'', kaže – Ima kao da se pogube. I ja nisam verovao. Mislio sam da se prave važni, jer mi je bilo nelogično da dođu ljudi iz Srebrenice čak tu.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Želeo bih da vam pokažem dokazni predmet Tužilaštva broj P1372. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Zamolio bih da pogledamo 105. paragraf. To je19. stranica na engleskom jeziku. I ako bi bilo od pomoći, to je veoma blizu kraja dokumenta, tako da bi trebalo da bude stranicu ili dve... možda dve stranice od poslednje stranice na BHS-u. Koliko razumem, to je 25. stranica na BHS-u, i evo, sad je imamo na ekranu. U redu. U ovom paragrafu svedok kaže: ''Nekoliko dana nakon pada enklave, bio sam na Treskavici." Pre svega, možete li nam reći gde je Treskavica, gospodine Stojkoviću?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Kod Trnova.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li je to bilo u blizini područja gde je vaša jedinica bila raspoređena, na terenu Trnova?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dalje, vidimo da svedok kaže: "Kada sam otišao da ga vidim'', misli se na Bocu ''video sam autobus pun civila koji su došli u pratnji CSB-a. To su bili civili iz Srebrenice. Ljudi iz CSB-a pozvali su Bocu napolje i isterali civile iz autobusa. Boca je pitao šta se dešava, a on mu je rekao da su civili bili 'naš deo'. Čovek iz CSB-a je objasnio da oni vrše raspodelu civila koji će biti ubijeni na različitim lokacijama, jer nisu želeli previše ubijenih na jednom mestu''.  Da li vidite to što je napisano u izjavi koja se nalazi pred vama?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Vidim.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste raspolagali bilo kojom od ovih informacija? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne. Pošto je taj gospodin koji je izjavio, verovatno on je radio za neku instituciju pa zna take informacije. Nije bio na liniji. On je bio verovatno uz komandanta, prvi čovek do komandanta, verovatno.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodin Vanderpuye, bilo bi korisno ako biste mogli da kažete za zapisnik čija je ovo izjava ili od koga je ova izjava je uzeta.

TUŽILAC VANDERPUYE: Uradiću tako, gospodine predsedavajući. Ali želeo sam pre toga da postavim još jedno pitanje a onda planiram to da uradim. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ispod ovoga dela koji sam upravo pročitao, kaže se da je čovek iz CSB-a... Oh, ja sam pročitao taj deo, žao mi je. "Boca je zatvorio te ljude. On je rekao šestorici ljudi, uključujući i Miodraga Momića i Slobodana Stojkovića, zvanog Bugar ..." Pre svega, možete li mi reći, da li ste otišli pod pravim imenom ili ste otišli pod nadimkom "Bugar"? Da li imate nadimak Bugar?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dakle, rekao je šestorica ljudi, uključujući Momića i Stojkovića, da donesu lopate, kako bi muslimani pomislili da će se od njih da traži da rade neki posao. Da li imate... da li to odgovara vašem sećanju na ove događaje?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ovo ne odgovara. Ovo je izmišljotina.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Da li znate nekoga po imenu Goran Stoparić?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Odakle ga znate?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Znam ga iz jedinice. Bio sam mu pretpostavljeni. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li je on bio pripadnik jedinice u julu 1995. godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li je on, zajedno sa vašom jedinicom bio dodeljen području Trnova u julu te godine?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li ste razgovarali o događajima odnosno o onome što ste snimili u Trnovu, sa gospodinom Stoparićem, pre nego što ste došli danas ovde da svedoče?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ne. Nisam u kontaktu s njime.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Ovo što sam vam upravo pokazao, dakle, to je njegova izjava iz novembra 2003. godine.

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Nisam je video ranije. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Želeo bih da vam pokažem... Pretpostavljam da poričete da ste imali bilo koji kontakt ili informaciju o ovim muškarcima iz Srebrenice ili da ste nosili bilo kakve lopate ili bilo šta što on spominje u svojoj izjavi, barem u ovom paragrafu koji se vas tiče. Vi poriče to, zar ne?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, jasno, kad nisam to radio. I čovek daje iskaz, koji nije bio tu na licu mesta, niti je bio u mogućnosti da bude... da da takve izjave. Nije bio u mogućnosti tako nešto da vidi i da zna toliko toga. Ali ako je radio za neku Državnu bezbednost Srbije, moguće je, ne znam.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Kad kažete ''Služba državne bezbednosti Srbije'', šta tačno mislite?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne mislim ni na šta, već vidim da čovek barata informacijama nekim a bio je običan vojnik. Neverovatno da čovek ima takve informacija ako nije nešto po funkciji i ne može da dođe do takih informacija. A nisam primetio da je baš bio on... u tom momentu da bi on mogao nešto. Ovde mislim da je u pitanju nešto sasvim drugo. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ali vi vidite u 105. paragrafu čiji sam deo pročitao, da on kaže da je Bugar uzeo kameru i snimio ljudi, što znači ljude koji su pobijeni, odnosno, da su te muslimanske civile postrojili i streljani u grupama. A onda on kaže: "Video sam video snimak ubijanja ovih ljudi." Vidite to, zar ne?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Vidim. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I tačno je da ste vi bili osoba koja je snimala ubijanje tih ljudi. Je li tako?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Jeste.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A tačno je da su bili postrojeni, kao što možete videti u video snimku. Da li to odgovara i vašem sećanju?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: U kom smislu, ne znam, postrojeni. Nisam vas nešto razumeo sad.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Tolimir, izvolite.

prevodioci: Mikrofon, molim vas.

OPTUŽENI TOLIMIR: Hvala. Zamolio bih gospodine Vanderpuyea ako može svedoku da postavlja preciznija pitanja. On kaže da su ljudi pobijeni po grupama, da su izašli iz autobusa, da je to na Treskavici. A sad govori o ubistvu u Trnovu. Pa da razlučimo o čemu on to govori. Da li može autobus upravo stići na Treskavicu. To je vrh. To je brdo. To je planina. Mislim da, s obzirom da je svedok upozoren, da ne ispadne da svedok neće da odgovara iskreno. Hvala. 

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Tolimir, gospodin Vanderpuye je citirao izjavu drugog lica, gospodina Gorana Stoparića, očigledno, i ne vidim nikakvu grešku u tome što se neki delovi tih izjava, tih rečenica, predočavaju svedoku. Molim vas nastavite, gospodine Vanderpuye. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala vam, gospodine predsedavajući. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Rekli ste da ste imali pitanje o ...

SVEDOK STOJKOVIĆ: Mogu li ja nešto dodati?

SUDIJA FLUEGGE: Da, izvolite. 

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, i meni je bilo nejasno i ovo za autobus... izvadio kameru, snimao. To je ispalo da sam ja snimao čitav avtobus. A taj gospodin Stoparić zna da je kompletan autobus izveden i da je sniman za ubistva. Znači, da je ubijen čitav avtobus, znalo bi se, a ne šest ljudi. Šest ljudi nije išlo autobusom, već je išlo kamionom do terena, tamo di se on nalazio na liniji. Išao je stopedesetkom ili stodesetkom (TAM-150 ili TAM-110, vojni kamioni). A on ima neke druge informacije. A ja ne znam odakle su njemu ove informacije. I ne znam kako može da zna čovek koji je na liniji, da zna informacije šta se dešavalo van četiri kilometra. To mi nije jasno ali možda je čovek vidovit. Ja ne znam. I ne slaže se s onim što sam ja snimio. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: To se ne podudara s onim što ste vi snimili, je li tako? Samo želim da se uverite da je tačno u zapisniku ono što ste vi rekli. 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Pa, u redu. Pa, mi ćemo da pogledamo nešto od onoga što ste snimili. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Molim da se predoči dokazni predmet Tužilaštva broj  P12... Izvinjavam se, samo trenutak. Dokazni predmet Tužilaštva broj P102... 

SUDIJA FLUEGGE: Ne želim da ometam vašu liniju ispitivanja, ali možda možete da razjasnite odnos između različitih lokacija pomenutih u 105. paragrafu.

TUŽILAC VANDERPUYE: Mislite na Treskavicu. 

SUDIJA FLUEGGE: Naravno. 

. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li možete da nam kažete gde je Treskavici u odnosu na mesto ovih pogubljenja koje ste snimili? Koliko daleko je to?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Mislite di se naša jedinica nalazila u odnosu na streljanje. Na to mislite. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Konkretnije, s obzirom da se govori o Treskavici. Da li možete prvo da nam kažete, o tome od kolikog je značaja ta lokacija za vašu jedinicu?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne znam. Ja sad opet nisam razumeo pitanje. Da li... Koliko je od borbene linije di je bilo streljanje ili tamo di smo boravili i koliko je daleko od toga, pa da mogu ja da se orijentišem da vam odgovorim. Ovako ne znam šta hoćete da vam odgovorim. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Možda mogu na ovaj način da vas pitam: Kada gospodin Stoparić kaže: "Bio sam na Treskavici," da li znate gde je to?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I da li Treskavica ima neke veze sa tim gde je vaša jedinica bila smeštena ili gde je imala komandu u toku vremenskog perioda dok je bila u Trnovu ili u području Trnova?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, jasno. To je komanda i di smo boravili, di smo se odmarali, sa linijom to je nekih pet... četiri do pet kilometara. To je u brdu. Znači, nema nikake veze tamo, ovaj, gde je komanda. Tu nam je bilo i komandno mesto, tu je i komandant boravio, tu sam i ja boravio. Linija nam je bila od četiri do pet kilometara. Tako otprilike koliko se ja sećam. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: ''Tamo'', što znači na Treskavici?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I dakle kada gospodin Stoparić ovde kaže: "Bio sam na Treskavici" znači na onom prostoru gde je bila komanda jedinice. Može li se to tako reći?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ne može se tako reći. Komanda je bila u Trnovu. Znači, u mestu Trnovo, znači, pored Trnova nekih kilometar i po, u vikendicama. Tu je bila komanda. A linija je bila od četiri do pet kilometara, znači, u brdu. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Koliko daleko je onda Treskavica, dakle, od komande jedinice u Trnovu?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, sad sam vam rekao. Od četiri do pet kilometara. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A šta je tamo? Zašto bi on bio tamo, da li znate?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Nisam razumeo pitanje.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Kao pripadnik te jedinice, zašto bi član vaše jedinice bio na Treskavici, kada su komanda i svi ostali smešteni negde drugde? Recite nam ako znate.

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, tako smo funkcionisali. Znači, komanda je bila... Ne može biti komanda... biti... biti na liniji. Imali smo komandujući kadar koji je bio sa njima na liniji ali je komanda bila izdvojena. Ne može biti komanda bukvalno na liniji.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A linija fronta je bila na Treskavici?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Jeste.

TUŽILAC VANDERPUYE: Nadam se da smo odgovorili na pitanje Pretresnog veća. 

SUDIJA FLUEGGE: Ako završavate sada sa ovim dokumentom, ja bih voleo da znam da li su dokumenti dokazni predmeti Tužilaštva broj P1397 i P1372, već su uvršteni u dokaze ili su označeni za identifikaciju? 

TUŽILAC VANDERPUYE: Ja ću to proveriti sada, gospodine predsedavajući. Mislim da jesu uvršteni u spis. Obavešten sam da su u spisu, gospodine predsedavajući. 

SUDIJA FLUEGGE: Da, rečeno mi je da su uvršteni u spis. Prema tome, nema potrebe da ih ponovo nudimo u spis. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Tako je, gospodine predsedavajući. 

SUDIJA FLUEGGE: A šta je sa dokumentom sa spiska po Pravilu 65ter koji nosi broj 7003, ovom presudom koju ste koristili? 

TUŽILAC VANDERPUYE: Da, gospodine predsedavajući. Pretpostavljam da bih predložio taj dokument u spis. Radi se o prilično dugačkom dokumentu. Ja ne znam da li moj... ja ne znam da li gospodin Gajić ima nekakav stav u odnosu na taj dokument, ali ja bih ga ponudio u spis.

SUDIJA FLUEGGE: Pretpostavljam da on još uvek nije na spisku dokumenata po Pravilu 65ter? 

TUŽILAC VANDERPUYE: Nije još uvek na spisku dokaznih predmeta po Pravilu 65ter, to je tačno, gospodine predsedavajući.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Gajiću, izvolite.

ADVOKAT GAJIĆ: Gospodine predsedavajući. Odbrana se slaže da cela presuda uđe u spis kao jedan... kao dokazni predmet. Znači, ne samo oni delovi koji su korišćeni sa ovim svedokom. U ovoj presudi ima dosta informacija koje se tiču pogubljenja u Trnovu. Dosta informacija o ovoj jedinici. I smatramo da je dosta toga prilično dobro i prilično pouzdano ustanovljeno, tako da mi čak ne samo da nemamo ništa... da nemamo prigovor, nego se slažemo da ovo uđe u dokaze. 

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Vanderpuye, kakav je vaš stav po ovom pitanju?

TUŽILAC VANDERPUYE: Ako nema prigovora, da, ja bih ponudio dokument u spis, gospodine predsedavajući.

SUDIJA FLUEGGE: Dokument će biti primljen u spis i dodaje se na spisak po Pravilu 65ter.

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala, gospodine predsedavajući.

sekretar: Kao dokazni predmet Tužilaštva broj P01437, časni Sude.

SUDIJA FLUEGGE: Molim vas, nastavite, gospodine Vanderpuye.

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala, gospodine predsedavajući. Pre nego što nastavimo, mi imamo još jednog svedoka na čekanju, i znam da sam malo prekoračio svoje vreme. Moja namera je da pokažem video snimak, odnosno, jedan deo snimka. Ne znam da li će general Tolimir unakrsno da ispituje ovog svedoka i koliko će to trajati, ali ako možda može gospodin Gajić da mi kaže, čisto da bismo znali da li da narednog svedoka pošaljemo kući kada započne pauza. Mislim da će mi trebati još malo vremena da dođem do video trake i nekoliko pitanja posle toga, a on... svedok koji je na čekanju je stariji čovek. A ako bismo dobili neke informacije, bilo bi korisno. 

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Tolimir ili gospodine Gajiću, možete li nam dati neke indikacije? Gospodine Gajiću.

ADVOKAT GAJIĆ: Gospodine predsedavajući, pa sasvim sigurno Odbrana će imati pitanja za ovoga svedoka. A u kom obimu će biti unakrsno ispitivanje... ovaj svedok svedoči viva voce, tužilac ima još pitanja za ovoga svedoka, tako da u ovom momentu ne možemo da damo pouzdanu procenu. Mi smo dali u jednom od naših dopisa i Pretresnom veću i Tužilaštvu orijentaciono koliko bi bilo ali konačna procena zavisi od toga šta će gospodin tužilac da uradi do kraja.

SUDIJA FLUEGGE: U tom slučaju, nije verovatno da ćemo početi sa sledećim svedokom. On bi trebalo da bude oslobođen za danas i da se vrati sutra. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala vam, gospodine predsedavajući. Ja bih želeo da pokažem svedoku dokazni predmet Tužilaštva broj P1024, molim vas. Mislim da možemo da počnemo, možemo da emitujemo nešto od toga u ovom trenutku.

(video snimak)

· ne sekiraj se ti za mene ...

· šta se treseš, pička ti materina

(zamrznuta slika)

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li prepoznajete ovo što vidite na ovom video snimku, gospodine Stojkoviću?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Recite Pretresnom veću šta je to?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Kako mislite šta je to? U kamionu su ljudi koji su dovedeni ne znam odakle ali su stavljeni u kamion... treba da se krene na egzekuciju. Tog momenta je Pera Petrašević unutra i jednog udara nogom. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I da li ste vi taj koji je snimio ovaj konkretni deo video snimka? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I da li je to snimak koji ste snimili ili neki deo snimka koje ste snimili, pošto vam je naredio da to učinite Boca, Slobodan Medić?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I pre nego što ste snimili ovaj video snimak, da li je pošteno da se kaže da ste znali da su ovi ljudi predodređeni da budu pogubljeni od strane pripadnika vaše jedinice?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne mogu tačno da kažem. Pretpostavljalo se jeste ali ne mogu tačno da znam da li će da bude streljanje. Skroz dok nije bilo streljanje ja nisam verovao da će da bude streljanje, 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Vi ste spomenuli da ste razgovarali sa Branislavom Medićem u kamionu koji ih je odveo tamo dole, je li tako?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Šta vam je on rekao o tome šta je trebalo da se dogodi sa teretom u tom kamionu, što znači s tim ljudima?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, rekao mi je da će da ih pogube i da su ljudi iz Srebrenice. Pošto ja nisam mogao da verujem da će to da se desi, zato sam insistirao kasnije da čujemo odakle su i ko su i šta su. I skroz dok nije bilo došlo do egzekucije, ja nisam verovao da će se to desiti. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ali to je ono što vam je on rekao, je li tako?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I mi ovde vidimo snimak koji pokazuje muškarce u zadnjem delu kamiona?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dobro. I ovo je kamion marke TAM koji ste nam ranije opisali u svom svedočenju. Da li je to tačno? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A osobu koju smo videli ranije kako šutira u glavu jednog od ovih muškaraca, rekli ste ko je to? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pera Petrašević. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dobro. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Želim samo za zapisnik da kažem da smo svedoku pustili snimak u trajanju od 21 sekunde. Želeo bih da mu pokažem drugi segment. 

(video snimak)

(Kraj video snimka)

TUŽILAC VANDERPUYE: Mislim da bismo trebali početi od 1 minut i 55 sekundi. U redu. Hajde da pustimo ovaj deo, molim vas.

(video snimak)

· bravo .... brzo, brzo ...

· tako, pička vam materina, molite se ...

· brže, brže 

· brže ...

· opa ...

· kad si Srbe ubijo, nisi čeko, pička ti materina

· glavu dole. Lice prema zemlji?

TUŽILAC VANDERPUYE: U redu. Zaustavite na trenutak, molim vas. Zaustavili smo snimak na 2 minuta16 sekundi.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Tu vidimo te ljude koji su poređani ležeći na zemlji. Da li je to tačno, gospodine Stojkoviću?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ruke su im na leđima. Da li je to tačno? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Koliko ste vi bili daleko od tih ljudi dok ste to snimali?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Nekih deset, 15 metara. Tako otprilike. Ne sećam se sad tačno ali otprilike toliko. Možda sam bio i dalje. Ne znam 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ili bliže. Može li se tako reći

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Može se reći i bliže. Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Na ovom delu video snimka ...

TUŽILAC VANDERPUYE: Ako možemo da nastavimo. Pustićemo snimak još nekoliko sekundi.

(video snimak)

· tako ...

· Zekane ...

TUŽILAC VANDERPUYE: Zaustavite, molim vas. 

(zamrznut snimak)

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li prepoznajete ovog čoveka? Zaustavili smo se na 2 minuta i 21 sekundu. Prepoznajete li čoveka koji, izgleda, na glavi nosi crvenu beretku, gornji deo je maskirni prsluk i onda crni kombinezon?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ko je ta osoba?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Davidović Slobodan. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: On je jedan od ljudi koje ste imenovali ranije i rekli ste da je on bio jedan od pripadnika obezbeđenja gospodina Medića. Da li je to tačno? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dobro. Pustimo ovaj snimak još malo dalje.

(video snimak)

· idi brzo... okreći kamion i doteraj...

(zamrznut snimak)

TUŽILAC VANDERPUYE: Sada smo se zaustavili na 2 minuta i 24 sekunde. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ovde vidimo na titlu da piše: ''Zekane, idi brzo okreni kamion i vrati ga natrag. Crkla mi je baterija.'' Ko to govori?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ja.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Na šta vi tu mislite? O čemu govorite?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: O bateriji. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: O bateriji video kamere, pretpostavljam?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A kada ste shvatili da se nešto... da nešto nije u redu sa baterijom video kamera?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, kad je ona signalizirala da je baterija gotova.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. I ko je ovaj Zekan kome se obraćate?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: To je Medić Branislav, vozač.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A prema vašim sećanju, da li se on stvarno vratio po novu bateriju ili neku drugu bateriju?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Jeste, jeste. Otišao i vratio se.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ljudi koji su u i oko ove oblasti gde su zarobljenici bili postrojeni, licem nadole, pored ovog putu, da li su svi bili pripadnici vaše jedinice, to jest, jedinice Škorpioni ili su bili prisutni pripadnici nekih drugih snaga?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Nisam vas razumeo. Ja se izvinjavam. Ponovite mi pitanje.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ljudi koji su bili tamo, osim zatvorenika, dakle, tu na tom mestu gde ti ljudi leže poređani potrbuške, da li su ti ljudi svi bili pripadnici vaše jedinice ili su bili iz drugih jedinica ili drugih snaga koje su se nalazile na tom prostoru?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Tu je bila samo naša jedinica. Tu nije bio niko drugi, osim nas. Mislim, jedinice Škorpioni. Niko drugi nije bio prisutan.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Želeo bih da vam pokažem dokazni predmet Tužilaštva broj P1437. To je ponovo ona presuda koju sam vam pokazao ranije. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Trebalo bi da idemo na stranicu... Samo trenutak, da, hajde da probamo 57 stranicu na engleskom i 46. stranicu na BHS-u. Mislim da imamo obe prave stranice. Sjajno. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Ponovo bih vas uputio na ono što piše u presudi o odbrani Branislava Medića. Konkretno želim da vas uputim na srednji deo paragrafa na engleskom jeziku, to će biti drugi paragraf, a mislim na BHS-u, trebalo bi da bude isto tako oko sredine. Konkretno, ono što on kaže je: "Kada su svi zajedno stigli na to mesto, on je zaustavio kamion i zatvorenike su istovarili. On je otvorio zadnja vrata kamiona kako bi zatvorenici izašli, i kada su zatvorenici izašli iz kamiona neko im je rekao da legnu na zemlju. Nakon toga, jedan od oficira Vojske Republike Srpske, za koga misli da je potpukovnik, kaže da mu se to sve nipošto ne sviđa, da nešto nije u redu, i da mora da se vrati u komandu. Za to vreme Stojković sve snima. A onda jedan od onih oficira i njegov vozač sedaju u Pinzgauer i odlaze a optuženi ostaje u kamionu. Posle nekoliko minuta, Stojković mu kaže da treba da ode i donese još jednu bateriju za kameru jer je ova prazna i on ne može snima''. Želim da vas pitam konkretno o ovoj navodnoj referenci, ili – pre bih rekao – ovoj očiglednoj referenci vezanoj za to što je ovde napisano, odnosno prevedeno, kao ''zvaničnici Vojske Republike Srpske''.

.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Tolimir, izvolite.

OPTUŽENI TOLIMIR: Gospodine predsedavajući, ovo što je čitao gospodin Vanderpuye uopšte ja nisam video. Nije bilo na ekranu. Pa verujem da nije video ni svedok, pa nije video ni moj pravni savetnik. Pa, ja molim da se to najpre nama pokaže, pa da onda i svedok pogleda, pa da gospodin Vanderpuye postavlja pitanja. Hvala.

TUŽILAC VANDERPUYE: Ja sam pročitao, i tako možete da me pratite, ono što ide iza brojeva 300 i 400 u dokumentu na BHS jeziku. Radi se o sedam redova nadole od drugog... hvala vam. I ako možda dve rečenice dalje videćete deo odakle sam počeo da čitam. 

SUDIJA FLUEGGE: Da li vidite, gospodine Tolimire? Mikrofon.

OPTUŽENI TOLIMIR: Ja vidim broj 300 do 400 ali ne vidim ono što je čitao gospodin Vanderpuye. Hvala. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Ja ću pročitati, dakle, od dela 300 do 400 i možda možete pratiti dalje. On kaže: "... što je oko 300 do 400 metara od prve linije. Znao je ovo mesto veoma dobro jer je svaki dan vozio da donese hranu i municiju.." Onda ide ova rečenica: "Kada su svi zajedno stigli do tog mesta ..." Da li vidite to?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: To je početak tog dela koji sam upravo pročitao. Ja ću ga ponovo pročitati: "Kada su svi zajedno stigli na to mesto, on je zaustavio kamion i zatvorenike su istovarili. On je otvorio zadnja vrata kamiona kako bi zatvorenici izašli, i kada su zatvorenici izašli iz kamiona neko im je rekao da legnu na zemlju. Nakon toga, jedan od oficira Vojske Republike Srpske, za koga misli svedok da je potpukovnik, kaže da mu se to sve nipošto ne sviđa, da nešto nije u redu, i da mora da se vrati u komandu. Za to vreme Stojković sve snima. A onda jedan od onih oficira i njegov vozač sedaju u Pinzgauer i odlaze a optuženi ostaje u kamionu. Posle nekoliko minuta, Stojković mu kaže da treba da ode i donese još jednu bateriju za kameru jer je ova prazna i on ne može snima''.

SUDIJA FLUEGGE: Vi ste izostavili reč "baterija", odnosno, pročitali ste da donese drugu bateriju za kameru. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala vam, gospodine predsedavajući. Nadam se... možda gospodin Gajić može da nam potvrdi da to zapravo i piše u BHS verziji o tome, a vi biste bili u stanju da prate zajedno. Vidim da gospodin Gajić klima glavom ...

OPTUŽENI TOLIMIR: Da. Sad je tačno. Hvala.

TUŽILAC VANDERPUYE: Ono što želim da pitam svedoka je sledeće: da li se ovde konkretno spominje oficir Vojske Republike Srpske. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li možete da nam kažete nešto o tome? Da li znate nešto o tome?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, konkretno, pošto sam ja u tom delu bio tu, toga nije bilo tu. Ne znam ko je dao izjavu ali mogu da pretpostavim. Ovo je dao optuženi Medić Branislav. To je njegova... jedino njegova verzija šta je on rekao ali to se ne slaže. Videlo bi se na kameri da je neko još bio. Znači, od onih ljudi samo je stopedesetka ili stodesetka TAM išao do... do... Ne pojavljuju se nikakvi ljudi od... strani ljudi. Znači, ne strani. Mislim od Vojske Republike Srpske uopšte nije bilo nikoga. Barem ja nisam video al dobro vidim i dan danas.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Gajiću.

ADVOKAT GAJIĆ: Gospodine predsedavajući, dobro, naravno, nemam ništa protiv ove linije ispitivanja i svega. Odbrana nema ništa protiv. Jedino mislim kada se već citira... citiraju delovi iz odbrane jednog od optuženih u tom predmetu – ovo bi trebalo da bude iskaz optuženog – da nam gospodin Vanderpuye samo kratko iznese prirodu njegove odbrane – koja je bila osnovna teza onoga ko je dao ovu izjavu. Jer mislim da je u okviru... u sklopu te njegove teze odbrane jasno zbog čega je i kako ovako govorio. Naravno, neću ništa sugerisati, samo bih na to ukazao. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Gospodine predsedavajući, prvo, ja mislim da je to odgovarajuće pitanje da se obrađuje u unakrsnom ispitivanju, ako general Tolimir odluči da to uradi. Kao i u slučaju drugih pitanja koja sam postavio, pitao sam ga veoma jednostavno da li ono što je rekao svedok ili sudija ili neko treće lice u nekim sasvim drugim okolnostima odgovara njegovom sećanju ili razumevanju događaja koji su se desili. Ja nisam pitao svedoka da li je jedna verzija tačna ili da li je druga verzija netačna, međutim, ovo je konkretan podatak koji se spominje u presudi i koji se odnosi na prisustvo ili odsustvo oficira Vojske Republike Srpske na mestu pogubljenja, koje je predmet ove optužnice, tako da je jasno da je to sasvim relevantno. I jeste relevantno pitanje šta ovaj svedok zna o tome, kao osoba koja je bila prisutna tamo, i očigledno snimila pogubljenje. Prema tome, on ili zna ili ne zna. On ili misli da je tačno ili misli da nije tačno. Međutim, ja stvarno ne vidim smisao ovoga što iznosi moj kolega u vezi relevantnosti i ispravnosti postavljanja pitanja, jer se radi o činjeničnim stvarima koja se postavljaju svedoku koji svedoči o činjenicama. O izvoru informacija? Ja u dobroj veri postavljam pitanja svedoku koja proizilaze iz presude koje se odnosi na tu činjenicu. A bez obzira da li je presuda, odnosno da li je Sud došao do istog zaključka, činjenica je da je to rečeno tokom suđenja. I to je potpuno adekvatno da se taj način iznese svedoku.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Gajiću, izvolite.

ADVOKAT GAJIĆ: Gospodine predsedavajući, nikakav prigovor nije iznesen u pogledu bilo kojih od pitanja koje je gospodin tužilac postavio. 

SUDIJA FLUEGGE: Molim vas nastavite, gospodine Vanderpuye. Ne, zaustavite se. Molimo vas da ne nastavljate dalje. Moramo sada da napravimo drugu pauzu. Mi ćemo imati drugu pauzu i nastaviti 18.15 časova.

(pauza)

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Vanderpuye, nastavite, molim vas.

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala, gospodine predsedavajući. Mislim da još uvek imamo pred sobom onaj video snimak. 

SUDIJA FLUEGGE: Poslednji deo vašeg ispitivanja nije se bavio video snimkom, nego tekstom koji ste citirali.

TUŽILAC VANDERPUYE: Da, sećam se toga, gospodine predsedavajući. Mislim da sam dobio odgovor na svoje pitanje.

SUDIJA FLUEGGE: Ja mislim da niste. Pokrenuta je samo rasprava među stranama.

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala, gospodine predsedavajući. Molim vas, budite strpljivi sa mnom na trenutak.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Gajiću, izvolite. 

ADVOKAT GAJIĆ: Gospodine predsedavajući, možda mogu da pomognem. Pitanje koje je pokrenuto, pokrenuto je pošto je svedok dao odgovor. Nakon toga gospodin Vanderpuye nije postavio nijedno drugo pitanje. 

SUDIJA FLUEGGE: Pomoć se uvek ceni. Hvala, gospodine Gajiću. Gospodine Vanderpuye, molim vas, nastavite.

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala, gospodine predsedavajući, hvala, gospodine Gajiću. Samo da sve bude jasno, moje pitanje ima veze sa ovim spominjanjem oficira Vojsku Republike Srpske koje se pripisuje odbrani Branislava Medića u ovoj presudi iz aprila 2007. godine.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Prema vašem sećanju sve osobe koji su bili na mestu pogubljenja ili stratišta, bili su pripadnici vaše jedinice. Da li je to tačno, gospodine Stojković?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I dozvolite mi da se nadovežem na to nakratko, što znači, da smo konkretno govorili o stratištu u vreme kada je kamera radila. A šta se događalo kada kamera nije radila? Šta je sa periodom kada niste snimali ove događaje? Da li se sećate da li je bilo oficira Vojske Republike Srpske u bilo kom trenutku u vremenu pre ili posle pogubljenja koji nije uhvaćen na video snimku koji ste snimali?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Koliko ja znam, i kad je radila i kad nije radila, nije bio niko iz Republike Srpske. A igrom slučaja znam .... to je dešavalo se u komandi kao da su bili ljudi iz Republike Srpske, komandujući neki kadar. To je iznosio Medić Branislav u svojoj odbrani. Znači, nije uopšte bilo u temi da je bilo na licu mesta, već kod komande. Da li su oni bili ili nisu bili, ja ne znam, pošto sam ja zadnji došao na licu mesta kod komande pre polaska. Znači, nikog nisam vidio iz Republike Srpske, da li je bio neko sa nekim vozilom drugim, osim naših vozila.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu.

SUDIJA FLUEGGE: Sudija Mindua ima pitanje.

SUDIJA MINDUA: Svedoče, jedno kratko pitanje za vas: koliko je vozila bilo na ovom mestu?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Bilo je... Na kojem mestu? Da li u komandi ili na licu meste pred egzekuciju?

TUŽILAC MINDUA: Na mestu pogubljenja. Dakle, koliko je tamo bilo vojnih vozila?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Samo jedno, koje sam i rekao, ovaj, TAM-150 ili TAM-110. Sad o ta dva jedan jeste. Al je samo jedno vozilo bilo i to naše vozilo. Drugog vozila nije bilo.

TUŽILAC MINDUA: Hvala vam. 

SUDIJA FLUEGGE: Sada ja imam jedno pitanje. Ako se dobro sećam, vi ste izjavili da je neko otišao sa mesta zločina kamionom, i kasnije ste od gospodina Medića zatražili da se vrati u sedište kako bi vam doneo novu bateriju za video kameru. Da li se kamion prvo vratio u štab a zatim se vratio ponovo? Ja stvarno ne razumem ovo. Možete li razjasniti, molim vas.

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, naravno da mogu. I samo je taj jedan kamion bio ali on je bio... Medić Branislav je bio vozač tog kamiona. I ja sam zatražio da ide da donese kameru, ovaj, bateriju za kameru. Nijednog drugog nije bilo vozila, što se vidi i na snimku da nema drugog vozila. 

SUDIJA FLUEGGE: Hvala. Gospodine Vanderpuye, nastavite.

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala, gospodine predsedavajući. Mislim da možemo... 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da vas pitam, ovde se spominje Pinzgauer. Možete li da nam kažete šta je to?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: To je vojno vozilo de može da stane nazad nekih šest ljudi i dva napred. Ali to vozilo ja nisam video ni pre, ni posle, ni u toku.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Da li kažete da Pinzgauera uopšte nije bilo ili da ga jednostavno niste videli?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, nije ga uopšte bilo. Mi takvo vozilo nismo imali a ja pretpostavljam o kome se tu radi, da je to iskaz optuženog Medić Branislava, di je on govorio da je bio tu Pinzgauer. Ja ga video nisam. Možda je bio dok ja nisam došao. Znači, na licu mesta dok nisam došao do komande, možda je bio. Ja ne znam. Drugi su tvrdili da nije bio. Ali ja ne mogu da tvrdim kad ga nisam video. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Vratimo se sada na video snimak. 

(video snimak)

· riknula mi baterija ...

· čekaj ...

TUŽILAC VANDERPUYE: U redu. Želim da krenemo sa jednog drugog mesta. U redu. Došli smo do 3 minuta 49 sekundi na video snimku i molim da se sada pusti. 

(video snimak)

(zamrznut snimak)

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li možete da nam kažete prvo, gospodine Stojkoviću, koje su osobe koje smo upravo videli... mi smo se sada zaustavili na 3 minuta i 55 sekundi i 4 stotinke?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Ovde sada koga vidimo direktno, to je Medić Aleksandar, a ona trojica Pera Petrašević, Davidović i Momić. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A ovo su sve pripadnici vaše jedinice, je li to tačno?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Možemo da nastavimo sa emitovanjem snimka.

(Video snimak)

· šta si rekao?

· Jesi li prco uopšte?

· Šta? Nisi nikad?

(zamrznut snimak)

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Vidite da tu neko pita jednog od zarobljenika, i oprostite na izrazu – da li je jebao? Sećate li se tog dela snimka?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I ko je to rekao?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ja mislim da je Medić Aleksandar ili Davidović. Tako je... tako je išlo u kontekstu. Ali mislim da je... Sad ne znam tačno ko je pitao. Ali mislim da je Davidović pitao a i komentarisao je i Medić Aleksandar. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li znate zašto... pa, pre svega, kome se ova vojnik obraćao?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, obraćao se zarobljenom licu koji je ležao dole. Sad ne znam tačno kojem. Uglavnom su ga pitali da li je imao, ovaj, ljubavni odnos. I on je čovek verovatno odgovorio da nije i onda su oni dalje komentarisali. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Molim da se ponovo pusti snimak. 

(video snimak)

TUŽILAC VANDERPUYE: U redu. Možemo zaustaviti.

(kraj video snimka)

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Sada smo samo čuli zvuk. Nadam se da ste ga i vi čuli. Možete li nam reći šta je bilo?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne znam sad. Trebali bi ponoviti da obratim pažnju na takvu stvar, jer je bila pucnjava. Mislim da je pucano, ovaj, kad se razgovaralo. Nisam dobro čuo. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li se sećate da je ispaljena granata... dozvolite mi da vam postavim pitanje na ovaj... u vreme dok ste snimali ovaj deo snimka?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne znam. Pustite nanovo da čujem da li je bila granata. Ne znam. Ja samo znam da je sada momentalno bilo pre toga kad je bilo pričano da ovaj Momić pustio pušku i pucao iznad glava. Sad, ako nije problem, nek vrati snimak da ja čujem da li je bila granata. Ne znam. Moguće i da jeste.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Pa, ovaj razgovor čiji smo deo videli i u titlovima ovog snimka, da li se sećate da je imao neke veze sa tim da li je ili nije jedan od zatvorenika imao neki ljubavni odnos. Mislim da ste tako rekli, to je bio deo vašeg svedočenja, zar ne, u Beogradu, a posebno ću vas uputiti na vaše svedočenje od 23. februara 2006. godine. Da li se sećate da ste svedočili o tome?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da li se sećate vam je postavio ovo pitanje predsedavajući sudija u tom postupku i da ste odgovarali. Dakle, mogu da vas uputim na stranice 73 i 74 u engleskom jeziku, ali nisam siguran – mislim da je to dokument sa spiska po Pravilu 65ter koji nosi broj 7005, ali za naše potrebe trebalo bi da bude 38. stranica na BHS-u. Međutim, ja ću vam pročitati i pitaću vas da li vam to osvežava sećanje. Ako treba da vidite dokument, onda ću vam ga pokazati. Tu stoji sledeće. Postavljeno vam je pitanje: "Šta ih j on pitao? Čuli smo svakakve stvari ovde i morate da nam kažete šta ste čuli, bez obzira šta je to i koje su reči su korišćene?" To je pitao sudija. Vaš odgovor glasi: "Meni je zaista neprijatno." Pitanje: ''Nema potrebe da vam bude neprijatno. Mi smo ovde na sve navikli. Ništa nije ovde neprijatno." Odgovor: ''Pa, koliko sam ja... poslednji put, koliko sam shvatio šta ga je pitao, a takođe to možete čuti i na snimku, on je pitao ovog poslednjeg na desnoj ..." Pitanje: ''Onaj pored vas, ko je prvi pored vas?" Odgovor: ''Pitao je onog pored mene. To je razlog zašto možete da čujete šta sam ga pitao." Pitanje: "Šta ga je pitao?" Odgovor: "On ga je pitao 'Da li si jeb'o?" Pitanje: ''U redu". Odgovor: ''A on je rekao 'nisam' i Aca mu je rekao 'Pa, ni nećeš', tako nešto, ali nisam sigurna da li sam to formulisao tačno, ali to je bilo nešto u tom smislu." Da li se sećate da ste dali takav iskaz što se tiče onoga što smo upravo videli ovde na video snimku?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Jesam. Dao sam takav iskaz. I išao sam na ponovno suđenje kad je bilo to. Aleksandar Medić je u pitanju. Baš o toj priči je bilo reči. I kad smo preslušavali, ja sam po mom sećanju, verovatno mi se i tako namestilo da sam tako i rekao i ne bežim od toga da sam rekao. Ali kad smo pregledali, ovaj, snimak, dobro i tačno kad smo ga pregledali, nisu išle reči sve u kontekstu kako sam ja bio rekao. A na ponovljenom suđenju smo to, pošto je njemu bio vraćen na prvostepeni sud nazad i onda smo utvrđivali taj deo... taj deo baš oko toga i u kontekstu nije bilo ''I nećeš''. Zato što je meni tako ostalo u sećanju da je... da je tako rekao. Ali smo utvrdili da nije bilo tako. Mada je tužilac vršio pritisak na mene da sam ja rekao. Ja sam rekao da i ne bežim od toga da sam to rekao. Jer nisam mogao da se setim, ovaj, posle deset godina tačno od reči do reči. A nisam prethodno gledao film, to jest, snimak.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Pa, suština moje pitanje je sledeće, kada kažete da mu je Aca rekao: ''Pa, ni nećeš'' da li ste shvatili da to znači da je ta osoba trebalo da bude pogubljena i neće zato nikada imati tu priliku?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, sad sam vam to objasnio da nije iz konteksta išlo tako kako je sad prezentovano, pošto nije tako rečeno, pa se shvatilo sasvim kontra. A i da je tako rekao, verovatno bi bilo... logičkije bi bilo da i neće. Znači, pretpostavka ide da je znao da će biti streljan. Al sam sad pokušao da objasnim, ne znam koliko ste shvatili kad sam objašnjavao da sam ponovo na ponovljenom suđenju njemu ja bio svedok i morao sam ići nanovo na svedočenje. I utvrđivali smo deo. Ali ja sam taj iskaz dao zato što sam tako... u pamćenju mi je tako ostalo, u sećanju. A kad smo, ovaj, kad sam davao prvi puta na Specijalnom sudu u Beogradu... kad sam davao iskaz, pre toga nisam odgledao, ovaj, snimak i nisam... nisam, ovaj, slušao šta je ko govorio, jer nisam imao prilike da to vidim a privatno nisam imao taj snimak.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. To je vaš iskaz, čak i u ovom trenutku kada su ovi zatvorenici postrojeni licem prema zemlji kraj puta ležali, da još uvek niste verovali da će biti pogubljeni, je li tako?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, nisam mogao da shvatim, ovaj, da će da ih pobiju, jer nisam ni verovao ono što su rekli – da će da bude egzekucija. Jer obično, tako se dešavalo, sad nisam znao, ja sam mislio da će da se... da će biti razmena. Jer bila je u kontekstu priča da će biti razmena ili pogubljenje. E sad, koliko ja vidim, bilo je pogubljenje. A sve do tog trenutka nisam znao da će biti... da će biti... nisam mogao da verujem da će ih pogubiti. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu.

TUŽILAC VANDERPUYE: Idemo na sledeći segment snimka. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Pre nego što pustimo taj deo snimka, dozvolite mi da vas pitam: kada ste prvi put videli ove zarobljenike u zadnjem delu kamiona, bilo je jasno da su ih tukli, je li to tačno?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I to bi bilo normalno, sa vaše tačke gledišta, s obzirom da se razgovaralo da se izvrši razmena ovih zarobljenika. Da li je to ono što nam govorite?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ne znam. Stvarno ne znam sad u ovom momentu da li je normalno ili nije. Ne znam. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Hajde da pogledamo šta imamo ovde. Mi smo sad na 16 minuta i 8 sekundi na video snimku.

(video snimak)

TUŽILAC VANDERPUYE: Molim da se ovde zaustavimo.

(zamrznut snimak)

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Recite nam šta se ovde vidi? Šta ste ovde snimili?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ovde sam snimio gde je nad četvoricom izvršena egzekucija a dvojica su ostavljena da ih prevuku u... ovaj, ubijene da prevuku u vikendicu. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: U redu. Nisam vam prikazao ceo video snimak. Ali da li ste snimili više materijala od ovoga što smo sada u sudnici videli?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Mislite u ovom delu ovog dešavanja?

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Da, ovom prilikom a u vezi sa pogubljenjem ovih muškaraca, muslimana iz Srebrenice?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ima više snimka, da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Od video snimka koji sam vam pokazao sada u sudnici, da li postoji bilo šta što vi niste lično snimili?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, ovde ne postoji. Ovo sve sam ja snimio. Ovo što ste prikazali. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: I da li se to slaže sa onim kako vi pamtite događaje koji su se odvijali tog dana kada ste snimali ubistva? 

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dakle, s obzirom da ste rekli kako niste verovali  da će zaista pogubiti ove ljude, želim da vam postavim još jedno pitanje. 

SUDIJA FLUEGGE: Morali bismo da kažemo da ste zaustavili video snimak na 16 minuta i 18 sekundi... 18 sekundi i 4 stotinke. 

TUŽILAC VANDERPUYE: Hvala vam puno, gospodine predsedavajući. Cenim to. Molim da se predoči dokazni predmet Tužilaštva broj P1437. Treba mi 27. stranica na engleskom i isto tako 27. stranica na BHS-u. Ponovo se vraćamo na presudu iz aprila 2007. godine. I to je ono što je u presudi o Peri Petraševiću, odnosno, njegovoj odbrani. 

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: A vi ćete mi reći da li možete da pronađete ovo na BHS-u, jer nisam siguran koji je to paragraf, ali tu stoji: "Tog jutra (pre nego što će krenuti da izvrši zadatak)..." Izgleda kao da je to... Tako je, prvi paragraf, prvi kompletan paragraf na toj stranici... ''... neko ga je probudio i rekao mu 'Silazi dole, potreban si Boci'''.To će biti Slobodan Medić, zar ne?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: "Ustao je, pogledao niz stepenište i video Slobodana Medića koji mu se obratio rečima: 'Dođi dole, imam zadatak za sve vas'. Optuženi je shvatio – to bi bio Petrašević – da ima zadatak za pripadnike obezbeđenja, što je značilo za njega, Milorada Momića, Aleksandra Medića i Slobodana Davidovića. Sišao sam dole i video nekih deset do 15 ljudi kako stoje oko kamiona. Među njima, seća se da je Slobodan Stojković stajao na ćošku vikendice''. Prvo, da li se sećate da ste stajali na ćošku vikendice u bilo kom trenutku u vreme pre pogubljenja koje smo videli na video snimku? Da li se sećate, gospodine Stojkoviću?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da, sećam se ali jedino se ne slaže deo, pošto sam ja došao zadnji... pošto su oni već bili, ovaj, sišli i spremili se. Čekali su samo na mene još. A u kontekstu se slaže.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dalje u ovome što sam upravo pročitao, tvrdi se da Petrašević kaže sledeće, ili se barem čini da se može pripisati njemu: ''Sišao je, video deset do 15 ljudi kako stoje oko kamiona. Među njima, seća se da je video Slobodana Stojkovića koji je stajao na ćošku vikendice'', kao što sam upravo pročitao. "Onda se Slobodan Medić obratio optuženom Petraševiću rečima, 'Idite i pobijte ove ljude'. U tom trenutku nikoga nije bilo u njegovoj blizini, ali je siguran da je ove reči takođe čuo i Slobodan Stojković.'' Da li se sećate ovakvog naređenja koje je izdao Boca u vezi sa ovim ljudima čije ste pogubljenje snimili u blizini Trnova?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Da, sećam se.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Nakon što snimljen ovaj video snimak, možete li nam reći šta ste uradili sa njim?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Kad smo se vratili u Đeletovce pitao sam komandanta šta sa tom kasetom da uradim. Komandant je naredio da predam Kosanović Draganu... Kako sam rekao? Sova smo ga zvali. Sad ne mogu da se setim tačno imena. I njemu sam predao tu kasetu i to je to.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Kada kažete ''to je to'' šta ste mislili? Da li znate šta se desilo sa video kaseta nakon što ste mu je dali?

SVEDOK STOJKOVIĆ – ODGOVOR: Pa, koliko sam čuo... ja sam kasnije čuo da su umnožili kasetu i da su podelili između sebe. Da su neki imali. A koliko znam, Kosanović Duško, sad sam se setio, Kosanović Duško je sačuvao kasetu, ovaj, kod sebe. A koliko sam čuo, bila je i u videoteci u Šidu. Mogla se iznajmiti. Da li je istina ili ne, ja ne znam. Ali se tako pričalo. Mogao je ko je hteo da ode i uzme kasetu da je vidi.

TUŽILAC VANDERPUYE – PITANJE: Dobro. Hvala, gospodine Stojkoviću. Ja za vas više nemam pitanja.

TUŽILAC VANDERPUYE: Gospodine predsedavajući, časni Sude, hvala na strpljenju, znam da sam prekoračio vreme koje mi je bilo dodeljeno.

SUDIJA FLUEGGE: I jeste. U ovom trenutku želim da postavim tri pitanja svedoku samo da razjasnimo neke stvari. Trenutak, molim vas. Na 34. stranici današnjeg transkripta, red 9, rekli ste: "Duško Kosanović imao je kameru pre mene i on je išao sa jedinicom i sve što je radio bilo je snima, ali onda je imao nekih psiholoških problema, pa je bio vraćen Đeletovce, verovatno nije mogao da da podnese sve što se tamo događalo a kamera je ostala a on je otišao je u Đeletovce.'' Možete li nam reći nešto o tim psihološkim problemima koje ste spomenuli a koje je taj čovek doživeo? 

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, ne znam ja tačno šta je doživeo ali sam čuo od drugih da je u pitanju bio neki strah od dešavanja tamo, pošto smo bili jako puno granatirani. Ali ja sam to tako čuo. Ne znam, nisam bio u kontaktu s njime. Uglavnom su ga vratili. On je dao izjavu da se razboleo. Ali ja ne znam. Možda se i jeste razboleo. Ne znam. Uglavnom su ga vratili nazad u Đeletovce. U stvari, ošo je kući. On nije bio pripadnik Škorpiona. On je samo išao s nama kad je trebalo da se snima. On je sveukupno možda bio mesec dana u Škorpionima a ne znam da li je i toliko bio. Samo kad se išlo na teren on je išao s nama da snima, koliko ja znam.

SUDIJA FLUEGGE: Da li je on u bilo kom trenutku bio prisutan na mestu pogubljenja ove šestorice muškaraca?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, nije bio. Nije mogao biti kad je bio kući.

SUDIJA FLUEGGE: Šta ste mislili kad ste rekli da on verovatno nije mogao da podnese sve što se tamo događalo? Po vašem razumevanju, kakav je to bio problem od koga je on patio? ''Šta se tamo događalo''? Šta ste vi time hteli da kažete?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, hteo sam reći to da verovatno čovek se bojao da pogine. Nije mogao to da podnese, jer se ginulo stvarno... puno se ginulo i nije mogao čovek to da izdrži. To je bio moj zaključak. Možda nije tako. Možda je stvarno se razboleo ali ja mislim da je to zaključak najbolji.

SUDIJA FLUEGGE: Hvala vam. Još jedno pitanje: Vi u nekoliko navrata je danas izjavio da niste verovali da su ova šestorica ljudi bili iz Srebrenice, iako vam je rečeno da jesu odatle. Zašto niste verovali?  

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, nisam verovao zato što je nemoguće bilo... Ja koliko znam, otprilike preko 200 kilometara je Srebrenica bila od mesta di smo mi bili. I nije mi bilo jasno kako su oni mogli da dospeju do nas. Znači da treba te ljude prevesti, treba dovesti. To je trajalo dva, tri dana da dođu do nas. I zato nisam verovao da je moguće da ti ljudi mogu da dođu do ovog mesta di smo mi.

SUDIJA FLUEGGE: A zašto ste želeli da znate i da ih pitate da li su zaista iz Srebrenice?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, baš zato što nisam verovao da su odande. Zato sam hteo da saznam odakle su ti lju di.

SUDIJA FLUEGGE: Ima li bilo kakve razlike da li su ovi ljudi iz Srebrenice ili bilo kog drugog mesta, razlike za vas u razumevanju događaja u koje ste bili uključeni?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, sad gledajući, ima razlike. Ali onda gledajući samo sam hteo da saznam odakle su. A šta se dešavalo sa Srebrenicom, ja nisam znao. Sad, za razliku od danas je velika razlika. Danas imam više saznanja šta se dešavalo kod Srebrenice. Ne znam tačno šta se dešavalo ali u globalu znam šta se dešavalo. Sada da.

SUDIJA FLUEGGE: To nije baš ono što sam vas pitao. Voleo bih da znam šta ste vi mislili u to vreme kada ste želeli da saznate da li su zaista bili iz Srebrenice. Da li ste tada smatrali da postoji razlika, odnosno da li bi išta bilo drugačije da su oni bili iz nekog drugog mesta?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, ne znam šta da vam odgovorim na to pitanje. Stvarno ne znam. Jednostavno me samo interesovalo odakle su. Ništa više. Meni je bilo svejedno da li su iz Srebrenice ili iz nekog drugog mesta, iz Sarajeva. Ništa mi u tom momentu... ništa mi nije značilo. Niti sam znao šta se dešava sa Srebrenicom, ni zašto je tako aktuelna Srebrenica. Ja to tada nisam znao.

SUDIJA FLUEGGE: I moje treće pitanje se odnosi na deo video materijala koji smo videli. Pitao vas je gospodin Vanderpuye o čoveku po imenom Zekan, a vi ste rekli da je to Branislav Medić. I...

SVEDOK STOJKOVIĆ: Da.

SUDIJA FLUEGGE: ... vi ste od njega tražili da se vrati i da vam donese novu bateriju jer je baterija bila prazna, je li to tačno?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Da.

SUDIJA FLUEGGE: Da li je on bio vama nadređen ili je bio vaš podređeni? Kakav je bio vaš odnos?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, nisam ni ja njemu bio nadređen, niti je on meni bio nadređen. Bili smo obadvojica isti ravnopravni vojnici. Jednostavno sam morao reći nekome da mi je ošla baterija i da treba da se donese druga baterija. Ja tamo nisam imao nadređenog. Niti sam ja nekom naređivao. Nisam bio u poziciji. Koliko sam ja shvatio, ne da sam shvatio, znam ko je vodio... Pera Petrašević je bio nadređen svima u tom delu. 

SUDIJA FLUEGGE: Koliko dugo ste čekali da se vrati kamion?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Nekih deset do 15 minuta, otprilike. Ne mogu sad da se setim al tako otprilike. Pa, izračunajući četiri kilometra, znači, nekih deset, 15 minuta sigurno.

SUDIJA FLUEGGE: Šta se događalo u tom intervalu? 

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, nije se ništa desilo. Kamera je radila. Možda nije radila nekih četiri, pet minuta, koliko se ja sećam. Sve ostalo vreme je kamera bila u funkciji. Bar ja tako mislim. Možda se pogrešno sećam ali u principu, ništa se nije dešavalo. Ono što se pričalo, razgovaralo, ima snimljeno. U principu ništa se nije dešavalo. Čekala se, ovaj, baterija.

SUDIJA FLUEGGE: Izvinjavam se. Nisam vas baš razumeo. Rekli ste da je kamera radila sve vreme. Ja sam samo mislio na vreme kada ste čekali povratak kamiona sa novom baterijom. Da li je kamera radila u to vreme?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, sad sam rekao da nije baš svo vreme. Nekih možda četiri, pet minuta. Možda i malo više. Možda i kraće. Ne mogu sad da se setim. Ali nije svo vreme radila kamera. Nije baš svo. Dok se nije vratio kamion.

SUDIJA FLUEGGE: A šta je bio razlog da ste čekali povratak kamiona? I mislim cela grupi, ne vi lično, zašto su čekali i počeli pogubljenje nakon povratka kamiona, a ne ranije?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, zato što nije se moglo snimiti ali znali su svi... svi do jednog su znali da treba da se snimi, zato što su znali šta je komandant naredio – da se mora snimiti. I zato se čekalo i sve ostalo je tako išlo.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Vanderpuye, vi ste ustali.

TUŽILAC VANDERPUYE: Da, gospodine predsedavajući, i to samo zato što treba u transkript uneti jedno razjašnjenje ili ispravku. Na 79. stranici, u 12. redu, kaže se da je svedok rekao: "Ova kamera je radila sve vreme", a zatim piše, ''da kažem 45 minuta'', i mislim da treba da piše "osim četiri do pet minuta ", što mislim da je na kraju i sam svedok ispravio nešto niže.

SUDIJA FLUEGGE: Da li je to tačno? 

SVEDOK STOJKOVIĆ: Da. Rekao sam da možda nije radila nekih četiri, pet minuta, po mom sećanju, kako se sećam.

SUDIJA FLUEGGE: Puno vam hvala na razjašnjenju. Gospodine Tolimir, nažalost, nije bilo moguće početi sa unakrsnim ispitivanjem zbog mojih pitanja koja sam morao postaviti svedoku. Sada je 19.00 časova i moraćemo da završimo za danas. Da li ćete biti u stanju da počnete unakrsno ispitivanje sutra? Gospodine Tolimir?

OPTUŽENI TOLIMIR: Gospodine predsedavajući, gospodine Vanderpuye je pitao da li ćemo mi završiti. Ja ne znam kakve obaveze ima ovaj svedok ili nema i kakav je plan. Ako treba, ja mogu... pošto ste vi postavili mnogo pitanje, pošto je on postavio mnogo pitanja, ja mogu... Dovoljno je samo da moj pravni zastupnik pročita zaključak sa suđenja iz Beograda koji će dati odgovor na mnoga ova pitanja. A oni su više od dve godine to istraživali i ispitivali. A to je jedan pasus. 

Ako dozvolite sada, onda mi možemo pustiti svedoka. Hvala.

SUDIJA FLUEGGE: To je jedino pitanje koje želite da postavite? Ali će verovatno biti ili eventualno dodatno ispitivanje. Gospodin Vanderpuye, da li znate nešto o pripremama za povratak svedoka? 

TUŽILAC VANDERPUYE: Ne, gospodine predsedavajući. Bojim se da ne znam. 

SUDIJA FLUEGGE: Po mom mišljenju bolje je da se završi za danas, tako da vam se da mogućnost da pripremite unakrsno ispitivanje tokom pauze, a onda ćemo nastaviti sutra. A ja sam čuo od drugih sudija da oni imaju dodatna pitanja. Mislim da ne bismo trebali da žurimo, jer smo i tako i tako prekoračili vreme.  Gospodine Gajiću, izvolite.

ADVOKAT GAJIĆ: Gospodine predsedavajući, ono što je hteo i gospodin Tolimir, to se već nalazi u dokazima. Samo smo hteli da pročitamo za zapisnik. Znači, mi za ovog svedoka trenutno nemamo pitanja. Znači, jedino smo hteli jedan paragraf iz presude koja je ovde uvedena u dokaze, da pročitamo. Znači, to ne bi bilo ni pitanje, niti bi svedok mogao na to da daje bilo kakav odgovor. 

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Vanderpuye, izvolite.

TUŽILAC VANDERPUYE: Svedok treba da bude na raspolaganju sutra, a možda i možemo da ga pitamo. To je tačka jedan. Tačka dva je, ako nemate pitanja, onda nemate pitanja, ali zaista ne vidim da ima smisla čitanje dokumenta na zapisnik, jer to, u svakom slučaju, ne predstavlja pravilno ispitivanje svedoka. Dakle, ili jedno ili drugo, ali u svakom slučaju mislim da će svedok biti ovde sutra, mislim da smo svi svesni okolnosti pod kojima je on ovde, a to je nešto što isključivo pod kontrolom Pretresnog veća.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine Gajiću, izvolite.

ADVOKAT GAJIĆ: Gospodine predsedavajući, upravo sam se konsultovao i sa gospodinom Tolimirom. Mi za ovog svedoka nemamo pitanja. A ono što smo, ovaj, hteli da učinimo, to možemo da uradimo i sutra ili u pismenom obliku ili u završnom podnesku, svejedno.

SUDIJA FLUEGGE: To znači da neće biti unakrsnog ispitivanja. Je li tako? 

ADVOKAT GAJIĆ: Da, upravo tako.

SUDIJA FLUEGGE: Sutkinja Niambe ima poslednje pitanje za svedoka... sudija Mindua. Već je kasno. 

SUDIJA MINDUA: Da, kasno je, ali ja imam samo četiri kratka pitanja.

ISPITIVANJE: PRETRESNO VEĆE

SUDIJA MINDUA: Svedoče, da li znate zašto je vaš komandant želeo da se egzekucija snima? Vrlo kratko, molim vas, jer imam još pitanja.

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, to bi morali njega pitati najverovatnije ali po mojim saznanjima hteo je da ima za uspomenu.

SUDIJA MINDUA: Dobro. Moje drugo pitanje glasi: kako ste se osećali kada je od vas traženo da snimate izvršenje tog pogubljenja? Da li ste imali osećanje da da vi vršite neku važnu službenu dužnost za vojsku ili ste samo mislili da svom komandantu činite nekakvu ličnu uslugu?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, ja koliko znam, radio sam po naređenju. Sad, da li je ovako ili onako, to sad ne bih mogao... ne znam. Ne znam ni šta da kažem. Šta sam mislio u tom momentu, ne znam. Veliki je vremenski period da bih se ja sada setio šta sam mislio u to vreme. Prošlo je 15 godina i više. 

SUDIJA MINDUA: Da, tačno je. Znate, ponekad napravite neku uslugu. Na primer, kada komandant traži cigarete, onda to nije vojna stvar, to je čisto stvar usluge. Ali moje treće pitanje glasi: Učesnici u ovom događaju su međusobno podelili kopije video snimka. Ako sam dobro razumeo, radilo se o uspomeni, o suveniru?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Da.

SUDIJA MINDUA: Dobro. Zašto je Boca došao po kopije? Da li vam je možda rekao zašto? Šta vi mislite, zašto je pokupio te kopije?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Nisam vas razumeo. Nisam razumeo pitanje? Kakve kopije. Njemu je Kosanović Duško lično doneo. Iskopirao i lično mu doneo kasetu da ima za uspomenu. 

SUDIJA MINDUA: Da, jer ta kaseta koji je kopirana kao suvenir razdeljena je svim drugim učesnicima, tako da je trebalo da bude suvenir. To je bio razlog da se distribuira svim učesnicima.

SUDIJA FLUEGGE:Potvrđujete li to?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Nisam razumeo da li je ovo sad bilo pitanje ili samo komentar. Izvinjavam se ali ponovite pitanje.

SUDIJA MINDUA: Vi ste rekli da su kopije kaseta distribuirane svim učesnicima u streljanju. Iz kog razloga je to urađeno? Da li je to bilo da svako ima lični suvenir ili je to bilo zbog nekog vojnog razloga?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Pa, ja mogu dati samo svoje mišljenje. Ne mogu ja... Ne znam šta su oni hteli s time. Ali mislim da je bilo za uspomenu na sećanje na ratna dejstva. E sad, kako su oni to gledali, ja ne znam. Ja je nisam dobio.

SUDIJA MINDUA: U redu. I moje poslednje pitanje glasi: Na 75. stranici, u 20. redu  transkripta, rekli ste: ''Svako je mogao da iznajmi kopiju iz videoteke u Šidu''. Kakva je to videoteka bila? Da li je to javna videoteka ili je to vojni objekat?

SVEDOK STOJKOVIĆ: Ne. Obična videoteka kao i kod vas ovde u Hagu ili bilo gde u kojem drugom gradu. Znači, uđete u nju i iznajmite, platite iznajmljivanje na dva, tri dana, pogledate i vratite nazad i to je to.

SUDIJA MINDUA: Hvala vam najlepše, svedoče.

SUDIJA FLUEGGE: Gospodine, biće vam drago da čujete da je ovim završeno vaše ispitivanje za danas. Pretresno veće bi želeo da se zahvali što ste došli ovde, a sada ste slobodni da se vratite vašim normalnim aktivnostima. Kako nema ni unakrsnog ispitivanja, ni dodatnog ispitivanja, odjednom je eto tako sve ovo završeno. Hvala vam puno još jednom i doviđenja. Mi moramo da završimo za danas. Ali se pre svega moram ponovo da se izvinim osoblju, mislim da je ovo treći put ove nedelje da smo prekoračili vreme. Izvinjavam se, i ja bih želeo da izrazim svoju zahvalnost za strpljenje svim zaposlenim. Puno vam hvala. Sada završavamo i nastavljamo sutra popodne u 14.15 časova u ovoj istoj sudnici.

Sednica je završena u 19.10 h 

Nastavlja se u četvrtak, 2. decembra 2010. godine u 14.15 h.

